
 

1

Voorlopige agenda van de
commissie Financiën en Veiligheid van

2 december 2009

Hierbij wordt u uitgenodigd voor de openbare vergadering van de commissie Financiën
en Veiligheid

Datum: woensdag 2 december 2009
Aanvang: 20:00
Locatie: oude raadzaal
Voorzitter: J.A. Marion
Griffier: W.T. Meijer (tel; 050-3677726, e-mail: w.meijer@griffie.groningen.nl)
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B. Inhoudelijk Deel
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VERSLAG RAADSCOMMISSIEVERGADERING FINANCIËN EN VEILIGHEID 
 
FV: F&V nr. 09/11 
Datum: 2 december 2009 
Plaats:  Oude raadzaal 
Tijd: 20.00 – 21.35 uur 
 
Aanwezig: dhr. J.A. Marion (voorzitter), dhr. B. Baldew (PvdA), dhr. A. de Rooij (PvdA), dhr. S.W. 
Telgt (PvdA), mw. L.R. van Gijlswijk (SP), dhr. B.H. Koops (CDA), dhr. M.T. Gijsbertsen 
(GroenLinks), dhr. J.M. van Keulen (VVD), dhr. S.S. Huisman (ChristenUnie), dhr. R.P. Prummel 
(Stadspartij), dhr. R. Liefers (Student en Stad). 
Namens de griffie: dhr. D.H. Vrieling (griffier), dhr. W.T. Meijer (commissiegriffier). 
De burgemeester dhr. J.P. Rehwinkel en de wethouder mw. C.T. Dekker. 
Verder aanwezig: dhr. H.P. Bakker (gemeentesecretaris), dhr. J. Imholz (directeur DIA). 
Aanwezig bij agendapunt B.1.: dhr. R.H. Bouman (accountant). 
Afwezig m. k.: dhr. B. Oost (PvdA), mw. H. Rademaker (SP), dhr. D. de Haan (GroenLinks), mw. 
B.G. de Boer (VVD), dhr. P.J.R. van der Wilt (D66). 
Verslag: dhr. Z. Jeuring (Notuleerservice Nederland). 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
A.1. Mededelingen voorzitter/portefeuillehouders 
De voorzitter: 

• De commissie heeft bij de conformstukken voorstellen ontvangen van CDA en Stadspartij. 
 
A.2.  Vaststelling agenda 
Het CDA stelt voor onder A.4. Conformstukken het punt Begrotingswijziging bij 
Voortgangsrapportage 2009-2 rechtstreeks als bespreekstuk voor de raad van 16 december 2009 te 
agenderen. Dit omdat de voortgangsrapportage ontbreekt. 
Wethouder Dekker zegt dat dit komt door de presentatie over de Turap. De raad ontvangt de 
voortgangsrapportage enkele dagen voor de vergadering van 16 december. 
De voorzitter deelt mee dat geen wensen en bedenkingen zijn binnengekomen over de aankoop door 
de gemeente van aandelen in waterbedrijf Groningen. Het punt hoeft daarom niet te worden 
geagendeerd. Het college kan ervan uitgaan dat de raad instemt met de aankoop. 
De agenda wordt met inachtneming van het bovenstaande gewijzigd vastgesteld. 
 
A.3.  Vaststelling LTA en lijst van moties en toezeggingen 
Ongewijzigd vastgesteld. 
 
A.4.  Conformstukken 
Begroting 2010 en jaarrekening 2008 Groninger Archieven 
De Stadspartij merkt op: 

• De fractie zal de raad op 16 december verzoeken het Gouden Boek op internet te plaatsen. 
Wethouder Dekker reageert: 

• Het college zal voor de raad van 16 december 2009 schriftelijk zijn standpunt kenbaar maken. 
Het raadsvoorstel gaat als bespreekstuk naar de raad van 16 december 2009. 
 
Tussentijdse resultaatbestemming 2009 
De Stadspartij merkt op: 

• De fractie overweegt wijzigingsvoorstellen bij de voorstellen 2 tot en met 6. De onderbouwing 
van het college moet beter. Het gaat om te veel bureaucratie. 

De ChristenUnie: 
• De fractie wijst op voorstel 5, Krachtwijken: het aantal partijen betekent een risico. 

Wethouder Dekker reageert: 
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• De wethouder ontraadt de voorstellen van de Stadspartij om de gelden niet te bestemmen. Een 
aantal budgetten is in 2009 nog niet uitgegeven en activiteiten moeten doorgaan. De raad heeft 
zich over alle onderwerpen al eerder uitgesproken. 

Het raadsvoorstel gaat conform naar de raad van 16 december 2009. 
 
Treasurystatuut gemeente Groningen 2010-2011 
Het CDA merkt op: 

• De gemeente heeft via de provincie geld in IJsland vastgelegd. De fractie had verwacht dat het 
college over dergelijke constructies nog nadere afspraken zou maken en deze aan de raad zou 
voorleggen. 

De Stadspartij merkt op: 
• Is de verschuiving in de kwaliteitscriteria voldoende om eerdere debacles te voorkomen? 
• Een obligatielening ten laste van de stad is een goede optie. Waarom wordt dit uitgesloten? 

GroenLinks merkt op: 
• De fractie wil het college aanmoedigen om bij het uitzetten en opnemen van kortlopende 

financieringen meer gebruik te maken van kritische banken. 
De PvdA merkt op: 

• De fractie is tevreden met het stuk. De aanscherpingen voor het uitzetten van geld zijn goed. 
De wethouder reageert: 

• Afspraak met de provincie is dat deze gelden van de gemeente niet bij buitenlandse banken 
wegzet. Er is nog discussie over gemengd beheer: de gemeente is daar niet voor. 

• Kritisch bankieren: de gemeente gaat dat doen voor zover mogelijk.  
• De vragen van de Stadspartij zijn al eerder beantwoord. 

Het raadsvoorstel gaat conform naar de raad van 16 december 2009. 
 
Begrotingswijzigingen bij Voortgangsrapportage 2009-2 
Het raadsvoorstel is van de agenda afgevoerd en gaat rechtstreeks als bespreekstuk naar de raad van 
16 december 2009. 
 
Belastingtarieven 2010 
De Stadspartij merkt op: 

• Verstrekking digitale informatie: verzocht wordt om een onderbouwing van het bedrag dat 
wordt gevraagd. Digitale informatie is ‘groener’ en zou goedkoper moeten zijn dan papieren. 

De ChristenUnie merkt op: 
• Logiesbelasting: de fractie vraagt aandacht voor het signaal van de Groninger Cityclub. 
• Begrafenisrechten: de fractie verzoekt het college de kosten niet te hoog te laten oplopen. 

De VVD merkt op: 
• De fractie is het niet eens met de verhoging van de logiesbelasting. 

De wethouder reageert: 
• Kosten bij verstrekking van digitale informatie: de raad wordt schriftelijk geïnformeerd. 
• Logiesbelasting: de wethouder is het ermee eens dat goed op de positie van Groningen moet 

worden gelet bij een verdere verhoging. Dat is nu gedaan. Er vindt alleen een nominale 
verhoging plaats. 

• Begrafenisrechten: de raad heeft ingestemd met het doen van een inhaalslag in verband met de 
kostendekkendheid. 

Het raadsvoorstel gaat conform naar de raad van 16 december 2009. 
 
A.5.  Rondvraag 
De Stadspartij stelt de volgende vraag: 

• De fractie vraagt aandacht voor parkeermogelijkheden bij het stadhuis voor medewerkers van 
de DSW als zij bijvoorbeeld bloemen bezorgen. 

De burgemeester antwoordt: 
•  De burgemeester zal zich erin verdiepen, maar vindt dat meeweegt hoe de gemeente zich ten 

opzichte van andere dienstverleners opstelt. 
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B.1. Interim-controle 2009 
Het CDA merkt op: 

• De fractie geeft het college complimenten. Er zijn goede verbeteringen doorgevoerd. 
• De accountant vraagt aandacht voor de spankracht van de organisatie en het CDA sluit zich bij 

deze opmerking aan. De fractie vroeg al eerder naar eventuele capaciteitsproblemen. 
• Het koppelen van de ambitie en de capaciteit aan de nieuwe planning is een goede zaak. 
• Een sterkere controlerende rol van de raad in verband met toezicht/governance: een 

interessante koppeling. Het aanbod van de accountant voor een expertmeeting wordt aanvaard. 
• Administratieve organisatie en interne controle: er is nog een kritische factor die niet is 

genoemd, namelijk houding en gedrag van medewerkers die worden gecontroleerd. 
De PvdA merkt op: 

• Het Audit Comité heeft de managementletter besproken en oordeelde: het 
rechtmatigheidbeheer gaat goed, de gemeente is steeds meer, maar nog niet volledig in 
control. 

• De fractie houdt de vinger stevig aan de pols om de gemeente goed in control te krijgen. 
• De fractie is het eens met de reactie van het college op de managementletter. 
• Projecten: de accountant deelt de zorg over de hoeveelheid projecten. De fractie had graag 

gezien dat de accountant adviezen zou geven over prioriteiten en fasering. 
• De fractie vindt dat het goed is dat de accountant naar de liquiditeitspositie gaat kijken. 
• Toezicht: het gaat niet om meer, maar om beter toezicht. Het is prima dat er een expertmeeting 

komt. 
Student en Stad merkt op: 

• Interne controleplannen: goed dat die nu worden opgepakt. Graag de resultaten naar de raad. 
• Doelmatigheidsonderzoeken: worden deze wel voldoende gebruikt voor het doorvoeren van 

verbeteringen? 
• Controlerende taak raad/toezicht: de Code Goed Openbaar Bestuur kan in de kast blijven 

liggen, want de raad heeft al veel gesproken over ’hoe gaan we met elkaar om’. Het plan 
daarvoor is al vrij helder. Een gesprek in de raad over het eventueel anders vormgeven van het 
toezicht is goed. Dat houdt de raad scherp. 

De VVD merkt op: 
• Complimenten voor de stappen die al zijn gezet en voor de vooruitgang en de 

betrouwbaarheid van de tussenrapportages. De gemeente is er echter nog niet. 
• De reactie van het college op de managementletter is akkoord. 
• Versterken controlefunctie raad: een verdere discussie in de raad is een goed voorstel. 

GroenLinks merkt op: 
• Complimenten voor de wethouder. De fractie is het eens met het voorstel om als raad te 

discussiëren over de controlerende taak en toezicht. 
• De fractie ontvangt graag uitleg over de onrechtmatige uitkeringen WWB. 

De SP merkt op: 
• Complimenten voor de wethouder. De fractie wil graag de discussie over toezicht in de 

nieuwe raad. 
De ChristenUnie merkt op: 

• Complimenten voor de ambitieuze plannen en de veranderagenda van de gemeente. 
• Nieuw ICT-systeem: de fractie is benieuwd hoe de implementatie verloopt. 
• Tekort Zuidelijke Ringweg: de fractie vraagt uitleg over het tekort van 0,6 miljoen euro. 

De Stadspartij merkt op: 
• De fractie is het eens met de complimenten; de raad heeft de vinger voldoende aan de pols wat 

betreft de financiën. Daar moet de raad zo mee doorgaan. 
De wethouder merkt op: 

• De wethouder is blij met het oordeel van de accountant over de bereikte effecten. 
• De echte lakmoesproef komt bij de rekening 2009: dan moet blijken of het prognosticerend 

vermogen is toegenomen en tot betere rapportages leidt. 
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• De prioriteiten: drie projecten staan bovenaan, namelijk BIV, risicomanagement en invoeren 
financieel systeem. Indien extra middelen nodig zijn, komt de wethouder naar de raad. 

• Relatie liquiditeitspositie en de meerjarenbegroting: er is veel kort geld nodig om de 
investeringen op korte termijn te kunnen doen. De structurele begrotingstekorten op de lange 
termijn hebben betrekking op de langetermijnbaten en -lasten. De wethouder overweegt dit in 
een memo toe te lichten. 

• Tekort ZRG: dit komt doordat nu al uitgaven moeten worden gedaan ten laste van het plan. 
De accountant gaat in op de volgende punten: 

• WWB: uit interne controle door de dienst is gebleken dat in bepaalde gevallen onrechtmatige 
uitkeringen zijn gedaan. Dit is geëxtrapoleerd en leidt tot de 400.000 euro, wat niet wil zeggen 
dat in totaal voor dit bedrag onrechtmatige uitkeringen hebben plaatsgevonden. 

• Relatie liquiditeitspositie en meerjarenbegroting: het Audit Comité beslist de komende 
vergadering of er een onderwerp van wordt gemaakt. 

 
Twee presentaties 
Dhr. Bakker verzorgt een presentatie over de tweede tussenrapportage en de verschillen met de 
zomerbrief. 
Dhr. Imholz verzorgt een presentatie over de tweede tussenrapportage, de resultaatprognose DIA en 
de verschillen met de zomerbrief. 
 
C.1. Lijst van ingekomen stukken 
Er worden geen opmerkingen gemaakt. 
 
C.2. Vaststelling verslagen van 14 oktober, 5 en 18 november 2009 
De verslagen van 14 oktober en 5 november 2009 worden ongewijzigd vastgesteld. 
 
Toezeggingen 
 
Wethouder Dekker 
Bij agendapunt A.4. Conformstukken: 
De raad ontvangt voor de vergadering van 16 december 2009 het standpunt van het college over het 
voorstel van de Stadspartij het Gouden Boek op internet te plaatsen. 
De raad ontvangt schriftelijk informatie over de onderbouwing van de te betalen bedragen voor het 
verstrekken van digitale informatie. 
 
De voorzitter sluit de vergadering om 21.35 uur. 
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RAADSVOORSTEL:

2009-2010

Ons kenmerk: DI 09.2066428

Registratienummer : GR 09.

Ingekomen op :

Onderwerp: Begroting 2010 en jaarrekening 2008 Groninger Archieven

Groningen, 

Aan de raad,

Inleiding.

De Gemeente Groningen neemt samen met het Rijk deel in de gemeenschappelijke

regeling: Regionaal Historisch Centrum "Groninger Archieven". Deze regeling

schrijft voor dat het dagelijks bestuur jaarlijks een ontwerpbegroting met toelichting

opstelt voor het volgende kalenderjaar. De begroting 2010 is op 26 mei 2009 door het

Algemeen Bestuur van de Groninger Archieven vastgesteld. De gemeente Groningen

wordt gevraagd haar goedkeuring aan deze begroting te geven. Daarnaast wordt de

jaarrekening 2008 ter kennisname aangeboden. Het jaarverslag 2008 is nog niet

gepubliceerd maar zal zo spoedig mogelijk na verschijning alsnog ter kennisname aan

uw raad worden aangeboden.

Beide stukken zijn voor u ter inzage gelegd.

I. Begroting 2010: financiele toelichting.

Lasten.

De volgende ontwikkelingen zijn vermeldenswaard.

Na een forse aanpassing van de salarislasten in de begroting 2009 is in 2010 sprake

van een verhoging van 2,2% die in lijn ligt met die welke in de gemeentebegroting

2010 wordt gehanteerd.

De projectkosten worden in 2010 hoger geraamd. Dit is gebaseerd op een verwachte

vervolgopdracht van de dienst RO/EZ met betrekking tot het digitaliseren van

dossiers. Dit past in de doelstelling meer projecten op zakelijke basis te verwerven

teneinde de eigen collectie verder te digitaliseren.

Voor het overige zijn de aanpassingen binnen de marges die op grond van de

toegepaste indexering van de Rijks- en gemeentebijdrage als kader kunnen worden

beschouwd. 

Baten.

De gemeentelijke bijdrage is, rekening houdend met de door het concern gehanteerde

compensatiemethodiek, geïndexeerd met 0,6% en geraamd op € 1.986.794,--. 
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De Rijksbijdrage voor 2010 is geraamd op € 2.926.378,--. 

Hiermee komt de totale bijdrage op € 4.913.172,--. 

In lijn met de hogere raming van de projectkosten is ook de begroting van de

programmagelden hoger geraamd. Deze projecten worden budgettair neutraal

geraamd.

Reservecapaciteit.

Het totaal van de aanwezige reserves wordt per ultimo 2010 op € 324.000,-- geraamd.

De kans is aanwezig dat de Rijksbijdrage lager wordt geïndexeerd dan in de huidige

begroting verwerkt. Het risico zou in het scenario van een nullijn met betrekking tot

indexatie maximaal ca. € 50.000,-- kunnen bedragen. De begrote  reservecapaciteit

van de Groninger Archieven zou deze derving incidenteel voor 2010 probleemloos

kunnen opvangen. Indien de indexering structureel lager wordt, zullen de Groninger

Archieven passende maatregelen moeten nemen om de begroting sluitend te houden.

Bedragen x 1.000,-- euro

Begroting

2009

Begroting

2010

Baten:

Bijdrage gemeente Groningen 1.975 1.987

Bijdrage Rijk 2.853 2.926

Overig    227    336

Onttrekking aan reserves      25      25

Totaal baten 5.080 5.274

Lasten:

Personeel 2.215 2.245

Direct materiële kosten      71      74

Projectkosten    126    186

Huisvestingskosten 2.127 2.166

Organisatie/overheadkosten    296    330

Kapitaallasten    227    248

Overig      18      25

Totaal lasten 5.080 5.274

Resultaat        0         0

Voorstel

Gezien de sluitende begroting 2010 en de aanwezige reservecapaciteit wordt

voorgesteld in te stemmen met de begroting 2010 van de Groninger Archieven.

II. Jaarrekening 2008.

In de gemeenschappelijke regeling Regionaal Historisch Centrum "Groninger

Archieven" is voorgeschreven dat het Algemeen Bestuur jaarlijks een financieel

verslag uitbrengt dat vergezeld dient te gaan van een verklaring omtrent de

getrouwheid en de rechtmatigheid, afgegeven door een accountant. In deze

jaarrekening en het bijbehorende jaarverslag wordt verantwoording afgelegd binnen

de kaders van het beleidsplan 2009 – 2012 "Naar een groter publiek voor de

Groninger geschiedenis". Als speerpunten hierin zijn met name de digitalisering van

de dienstverlening, een verdere professionalisering van het behoud en beheer van de

collecties en een actievere doelgroepenbenadering vermeld waarbij in dit beleidsplan

het vergroten van het publieksbereik de hoofddoelstelling is.

2
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Het jaarverslag 2008 is nog niet gepubliceerd maar zal zo spoedig mogelijk na

verschijning alsnog ter kennisname aan uw raad worden aangeboden.

Financiën.

De jaarrekening 2008 is door de accountant van een goedkeurende verklaring

voorzien zowel met betrekking tot het getrouwheidsonderzoek als met betrekking tot

het rechtmatigheidsonderzoek.

Het boekjaar 2008 is afgesloten met een positief resultaat van € 179.000,-- voor

bestemming van het resultaat. Hieraan is in de bestuursvergadering van de Groninger

Archieven de volgende bestemming gegeven:

- Toevoeging bestemmingsreserve Digitalisering: €  90.000,--

- Toevoeging bestemmingsreserve Collectiebeheer: €  51.000,--

- Onttrekking bestemmingsreserve Beeldbank: € -19.000,--

Na verwerken van de reservemutaties resteert een resultaat van € 57.000,-- hetgeen

aan de Algemene reserve is toegevoegd. De reservepositie van de Groninger

Archieven is eind 2008 met € 179.000,-- gegroeid naar € 515.000,--. Hiermee is de

maximale omvang van de reserves - zoals in de gemeenschappelijke regeling

omschreven - bereikt.

De investeringen bedroegen € 127.000,-- en hebben vooral betrekking op

automatiserings- en scanapparatuur en inrichting van de hal. 

In de programmarekening valt op dat de salarislasten ten opzichte van de begroting

fors zijn gestegen. Dit wordt enerzijds veroorzaakt doordat de effecten van de CAO-

gemeenten – die door de Groninger Archieven wordt gevolgd – nog niet in de

begroting 2008 waren verwerkt; anderzijds is de bezetting met 2 fte gestegen. De extra

inzet is gepleegd ten behoeve van het behoud van de collectie en beheer en ten

behoeve van projecten. Deze hogere salarislasten worden afgedekt door een hogere

Rijksbijdrage. De overige personeelskosten vallen lager uit dan begroot hetgeen onder

andere te maken heeft met minder inzet van uitzendkrachten. De lagere kosten van

energie worden verklaard door de gunstige afwikkeling van het voorschot dat hiervoor

in 2007 betaald was.

De bijdrage van de gemeente Groningen is verantwoord voor € 1.879.000,--, inclusief

de bijdrage voor het depot Hoogkerk en daarmee in overeenstemming met de door uw

raad bij de begroting 2008 vastgestelde bijdrage.
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Bedragen x 1.000,-- euro

Begroting

2008

Rekening

2008

Baten:

Bijdrage gemeente Groningen 1.879 1.879

Bijdrage Rijk 2.716 2.832

Overig    327    308

Totaal baten 4.922 5.019

Lasten:

Personeel 1.936 2.069

Direct materiële kosten      67      59

Projectkosten    263    214

Huisvestingskosten 2.144 1.960

Organisatie/overheadkosten    286    281

Kapitaallasten    221    241

Overig      30      16

Totaal lasten 4.947 4.840

Resultaat voor bestemming     -25    179

Onttrekking aan reserves      25      19

Toevoeging aan reserves         -    141

Resultaat na bestemming        0      57

Wij stellen u voor te besluiten:

I. in te stemmen met de begroting 2010 van de Groninger Archieven;

II. kennis te nemen van de jaarrekening 2008 van de Groninger Archieven.

Burgemeester en wethouders

van Groningen,

de burgemeester, de secretaris,

Dr. J.P. (Peter) Rehwinkel. H.P. Bakker.
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RAADSVOORSTEL:

2009-2010

Ons kenmerk: DI 09.2084573

Registratienummer : GR 09.

Ingekomen op :

Onderwerp: Treasurystatuut gemeente Groningen 2010-2011

Groningen, 

Aan de raad,

Met de inwerkingtreding van de vernieuwde wet Financiering Decentrale Overheden

(FIDO) per januari 2009 zijn nadere wettelijke kaders gesteld voor de inrichting van

de treasuryfunctie. De wijzigingen in de nieuwe wet FIDO zijn beperkt en betreffen

voornamelijk een versobering van het toezicht op het handhaven van de kasgeldlimiet

en een vereenvoudiging van de systematiek van de renterisiconorm. Genoemde

wijzigingen in de wet FIDO zijn nog niet verwerkt in het gemeentelijke Treasury-

statuut 2008-2009. 

Daarnaast is onder invloed van de kredietcrisis en de daaraan gerelateerde problemen

met uitzettingen van (decentrale) overheden bij banken die niet meer aan hun

terugbetalingsverplichtingen konden voldoen, met ingang van april 2009 de "Regeling

Uitzettingen en Derivaten Decentrale Overheden" (RUDDO) gewijzigd. Daarmee

worden stringentere eisen gesteld aan uitzettingen van de centrale overheden.

Vooruitlopend op de gewijzigde regelgeving in de RUDDO hebben wij reeds in 2008

maatregelen getroffen, waardoor uitzettingen van de gemeente Groningen moesten

voldoen aan een strenger regime dan vastgelegd in het geldende Treasurystatuut 2008-

2009. Kortlopende uitzettingen van de gemeente Groningen vinden sindsdien plaats

bij - bij voorkeur binnenlandse - partijen die beschikken over een AA-rating in plaats

van een A-rating, gecombineerd met de hoogste korte termijn rating.

Door aldus te handelen is er in 2009 volgens een collegebesluit en binnen de kaders

van de nieuwe RUDDO gewerkt.

Hiermee is de rechtmatigheid van handelen voldoende geborgd.

Uitgangspunt bij de gemeentelijke regelgeving is nog steeds de nadruk op prudent

beheer en risicobeperking. Dat komt ook tot uitdrukking in het strengere kader van het

gemeentelijke Treasurystatuut dan wettelijk is voorgeschreven.
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De afspraken die in het Treasurystatuut 2010-2011 ten opzichte van het eerder

vastgestelde statuut zijn gewijzigd, betreffen:

� Versobering van het toezicht op de handhaving van de kasgeldlimiet.

Kwartaaloverzichten hoeven niet meer naar de toezichthouder te worden

gezonden. Wanneer de limiet voor het derde achtereenvolgende kwartaal wordt

overschreden, stelt de gemeente de toezichthouder op de hoogte en wordt een

plan om binnen de kasgeldlimiet te blijven ter goedkeuring voorgelegd.

� De renterisiconorm wordt vereenvoudigd en de grondslag wordt voortaan

berekend op basis van een percentage van het begrotingstotaal in plaats van

gerelateerd aan de omvang van de gemeentelijke leningenportefeuille.

� Beperking van het landencriterium tot landen met AA-rating in de Europese Unie

bij uitzettingen.

� Aanscherping van de kredietwaardigheid van tegenpartijen bij uitzettingen tot een

AA-minusrating, ongeacht de looptijd.

� Indien er een bank bij wie de gemeente een rekeningstructuur aanhoudt niet langer

aan de Rating voldoet, moet er periodiek worden afgeroomd.

� Het college heeft onlangs besloten door een hernieuwde vaststelling van de ijzeren

voorraad, de korte mismatchlimiet te verhogen. Er is ook een nieuwe procedure

afgesproken.

� Verstrekken van garanties is in principe niet toegestaan, op initiatief van de raad

kan hiervan worden afgeweken. De gemeente Groningen heeft voor een aantal

leningen een garantstelling afgegeven. Het betreft hier diverse leningen aan de

grondexploitatiemaatschappij Meerstad C.V. en Stichting De Borg.

Het Treasurystatuut gemeente Groningen wordt vastgesteld door de raad van de

gemeente Groningen. De Nadere uitwerking Treasurystatuut gemeente Groningen en

het Handboek Treasury worden door ons college vastgesteld en vormen een nadere

uitwerking van en toelichting op het door de gemeenteraad vast te stellen Statuut. De

Nadere uitwerking van het Treasurystatuut 2010-2011 is beschikbaar bij de

besluitvorming over het gewijzigde statuut 2010-2011. Het Handboek Treasury zal in

2010 worden geactualiseerd.

Voorstel.

Gezien het vorenstaande stellen wij u voor te besluiten: 

I. het "Gewijzigde Treasurystatuut gemeente Groningen 2010-2011", conform

bijgaand ontwerp vast te stellen;

II. het "Treasurystatuut gemeente Groningen 2008-2009", vastgesteld bij raadsbesluit

van 19 december 2007, nr. 6o, in te trekken met ingang van de dag waarop het

Treasurystatuut bedoeld onder I. in werking treedt;

2
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III. het Treasurystatuut bedoeld onder I. een geldigheidsduur te geven voor de rest van

twee jaar vanaf de datum van inwerkingtreding;

IV. dit besluit bekend te maken door plaatsing in het gemeenteblad en te publiceren in

de Groninger Gezinsbode.

Burgemeester en wethouders

van Groningen,

de burgemeester, de secretaris,

Dr. J.P. (Peter) Rehwinkel. H.P. Bakker.

3



 

Raadsvoorstel - Tussentijdse Resultaatbestemming 2009

15

RAADSVOORSTEL:

2009-2010

Ons kenmerk: BD 09.2080074

Registratienummer : GR 09.

Ingekomen op :

Onderwerp: Tussentijdse Resultaatbestemming 2009

Groningen, 

Aan de raad,

Inleiding.

Wij stellen u evenals in vorige jaren voor om een aantal resultaten van het boekjaar

2009 tussentijds te bestemmen. Wij verwachten namelijk in 2010 nog uitgaven uit

deze budgetten te doen vóór de vaststelling van de jaarrekening 2009. Met het oog op

de rechtmatigheid van deze uitgaven is hiervoor een raadsbesluit noodzakelijk.

De voorgestelde budgetten zijn al beschikbaar gestelde incidentele middelen. Deze

middelen zijn niet volledig in 2009 besteed. Oorzaak is een opgetreden vertraging in

de uitvoering en/of omdat de uitvoering van de projecten over de jaargrens heen loopt.

De hier voorgestelde tussentijds bestemde resultaten blijven zichtbaar in de

jaarrekening 2009.

Criteria.

De overheveling dient wel een uitzondering te zijn op de regel, die stelt dat het

resultaat bij de jaarrekening wordt bepaald en vervolgens bestemd. Alleen budgetten

waarvan overheveling strikt noodzakelijk is vanuit rechtmatigheidperspectief komen

in aanmerking.

De volgende criteria zijn van toepassing:

1. budget is incidenteel, niet zijnde specifieke uitkeringen van derden met een

specifiek bestedingsdoel. Meerjarige budgetten komen niet in aanmerking;

2. een minimumgrens van € 45.000,--;

3. argumentatie waarom het budget niet in 2009 is gebruikt;

4. goede motivatie waarvoor het budget in de periode januari t/m mei 2010 nodig

is.

Het aantal voorstellen is gering. Dit komt omdat bij opstelling van de Zomerbrief

2009 de niet bestede incidentele Nieuw beleidsgelden 2009 via begrotingswijzigingen

gedoteerd zijn aan de Reserve Nieuw beleid. Uw college heeft namelijk twee jaar de

tijd om de nieuw beleidsgelden 2009 te besteden. Andere reden is dat we bij de

beoordeling scherper naar het rechtmatigheidsaspect hebben gekeken.
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Begrotingsonrechtmatigheid ontstaat als het lastentotaal van een productgroep of een

krediet (investering) wordt overschreden. De ingediende voorstellen zijn nadrukkelijk

aan dit criterium getoetst.

Voorstel tussentijdse resultaatbestemmingen 2009.

Drie diensten van de gemeente Groningen hebben voorstellen aangereikt voor de

tussentijdse resultaatbestemming. Hieronder een overzicht. De aangegeven

nummering correspondeert met de bijlage, waarin een nadere toelichting op de

voorstellen wordt gegeven. Bedragen zijn in duizenden euro. 

nr. Dienst Omschrijving Bedrag

1 BD Stoelen raadszaal 50

2 BD GSB Werkbudget 124

3 BD Veranderagenda 125

4 MD Invoering Vakdirectie Stadstoezicht 220

5 OCSW Jaarplan 2009 Krachtwijken 180

6 OCSW Mantelzorgcompliment 225

Totaal 924

Besluit.

Gelet op het vorenstaande stellen wij u voor te besluiten:

de tussentijdse resultaatbestemming 2009 vast te stellen.

Burgemeester en wethouders

van Groningen,

de burgemeester, de secretaris,

Dr. J.P. (Peter) Rehwinkel. H.P. Bakker.

2
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RAADSVOORSTEL:

2009-2010

Ons kenmerk: DI 09.2077516

Registratienummer : GR 09.

Ingekomen op :

Onderwerp: Belastingtarieven 2010

Groningen, 

Aan de raad,

Jaarlijks doen we u rond deze tijd het voorstel de belastingtarieven voor het volgende

jaar vast te stellen. In de begroting is weliswaar bepaald met welk percentage de

tarieven gaan stijgen maar de tarieven zijn pas rechtsgeldig als ze zijn vastgelegd in de

belastingverordeningen. Hiervoor is een besluit van uw raad nodig.

In de begroting 2010 zijn we voor de vrij besteedbare belastingen (OZB, honden-

belasting en precariobelasting) uitgegaan van een stijging van 1%. Tarieven die de

inwoners van de stad moeten betalen voor een product of dienst van de gemeente

(leges, begrafenisrechten, havengeld enz.) gaan in principe met 0,6% omhoog. 

In enkele gevallen wijken we af van deze lijn. Zo stellen we voor de tarieven van de

afvalstoffenheffing en de rioolheffing niet te verhogen. Hieronder gaan we per

belastingsoort in op het tarief voor 2010.  

Onroerende- en roerende-zaakbelasting.

In 2010 geldt voor alle woningen en bedrijven in de stad weer een nieuwe waarde. Het

gaat hierbij om de waarde per 1 januari 2009. De waarde die voor 2009 geldt, is de

waarde per 1 januari 2008. Uit de taxaties komt naar voren dat de waarde van zowel

de woningen als de bedrijven in de periode 1 januari 2008 -1 januari 2009 is gestegen.

In vergelijking met voorgaande jaren gaat het om een zeer beperkte stijging van de

waarde. Woningen zijn met 1% in waarde gestegen en de bedrijfspanden met 1,7%.

Ondanks de economische crisis blijkt de waarde van het onroerend goed in Groningen

dus toch iets gestegen te zijn. De verklaring hiervoor is dat de waardeontwikkeling is

berekend over het gehele jaar 2008, terwijl de recessie pas vanaf september van dat

jaar merkbaar werd. 
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De OZB-tarieven worden berekend door de te realiseren OZB-opbrengst te delen door

de waarde van de woningen en bedrijven in de stad. Het resultaat van deze berekening

leidt tot de volgende tarieven:

eigenarenbelasting woningen 0,122% van de waarde

(in 2009: 0,122% van de waarde)

eigenarenbelasting niet-woningen 0,291% van de waarde

(in 2009: 0,304% van de waarde)

gebruikersbelasting niet-woningen 0,231% van de waarde

(in 2009: 0,241% van de waarde).

Het OZB-tarief voor woningen kan ongewijzigd blijven. De extra te realiseren

opbrengst wordt verkregen door de waardestijging van 1%. Voor bedrijfspanden geldt

dat de tarieven iets omlaag kunnen omdat de waardestijging van deze categorie iets

meer dan 1% bedraagt. Wij stellen u voor de hiervoor genoemde tarieven vast te

stellen. 

Niet alleen woningen en bedrijven worden jaarlijks getaxeerd. Ook van woonboten

wordt ieder jaar de waarde vastgesteld. De eigenaren van de woonboten worden op

basis van die waarde in de roerende-zaakbelasting betrokken. De tarieven van de

roerende-zaakbelasting mogen niet afwijken van die van de OZB. De door uw raad

vast te stellen OZB-tarieven gelden dus ook voor de roerende-zaakbelasting.

Logiesbelasting.

Eind 2001 heeft uw raad besloten het tarief van de logiesbelasting steeds voor een

periode van drie jaar vast te stellen. Daarmee werd tegemoet gekomen aan een wens

uit de hotelbranche die als tarief graag een rond bedrag wil en zekerheid voor een

langere periode. 

Toepassing van het uitgangspunt van een driejaarlijkse nominale compensatie achteraf

betekent dat het tarief van de logiesbelasting voor overnachtingen in hotels met ingang

van 2010 verhoogd moet worden van € 3,-- naar € 3,30. Voor overnachtingen in

andere verblijfsaccommodaties gaat het tarief van € 1,50 naar € 1,60.

Afvalstoffenheffing en reinigingsrecht.

Er is geen aanleiding de tarieven van de afvalstoffenheffing (huishoudelijk afval) en

het reinigingsrecht (bedrijfsafval) te verhogen. Zowel de afvalstoffenheffing als het

reinigingsrecht is bij de huidige tarieven volledig kostendekkend. We stellen u voor de

tarieven van beide heffingen op het huidige niveau te handhaven. 

Rioolheffing.

Wij stellen voor het tarief niet te verhogen ten opzichte van 2009; het blijft dan

€ 127,25 per aansluiting. Ook voor 2010 is dit tarief dan kostendekkend. Wij hadden

in het Groninger Water- en RioleringsPlan 2009-2013 voor 2010 een tarief

opgenomen van € 134,26. Inmiddels zijn de financiële parameters geëvalueerd, zoals 

2
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we met u hadden besproken. Op basis van deze evaluatie is geconcludeerd dat het

tarief in 2010 niet hoeft te worden verhoogd.

Het verschil kan grotendeels als volgt worden verklaard: de tariefindex voor 2010

bedraagt als gevolg van de recessie slechts 0,6 %. Dit is aanzienlijk lager  dan het

percentage voor loon- en prijsstijgingen waar in het GWRP 2009-2010 nog rekening

mee is gehouden (voor 2009 was deze index 5,4% en voor 2010 nog 3%). Dit levert

een positief verschil op van € 3,-- per aansluiting. Daarnaast was in het GWRP 2009-

2013 met ingang van 2010 een jaarlijke tariefstijging opgenomen van € 2,60 voor het

uitvoeren van watertaken. Berekend is dat de watertaken in 2010 ook nog met het

huidige tarief kunnen worden uitgevoerd. Dit komt vooral door de gunstige prognose

van het resultaat van de exploitatie voor 2009 door gunstig verlopen aanbestedingen.

De effecten van het nog niet verhogen van het tarief in 2010 zijn tevens voor de hele

looptijd van het GWRP doorgerekend. Hieruit blijkt dat de ambities van het GWRP

volledig gerealiseerd kunnen worden. Daarom wordt voorgesteld deze tariefstijging

met € 2,60 in 2010 nog niet door te voeren.

Parkeerbelasting.

Met ingang van 2009 wordt het wettelijke maximumtarief voor het rood staan bij een

parkeermeter of -automaat verhoogd van € 50,00 naar € 51,--. Wij stellen u voor deze

verhoging van het maximumtarief te volgen en het tarief van de zogenaamde

naheffingsaanslag parkeerbelasting voor 2009 vast te stellen op € 51,--.

Precariobelasting.

In lijn met de vrij besteedbare belastingen stellen we voor de precariotarieven in 2010

met 1% te verhogen. Daarnaast stellen we voor één van de precariotarieven te laten

vervallen. Het betreft het tarief voor reclameobjecten rond lichtmasten. Het recht om

dergelijke reclameobjecten te plaatsen is voorbehouden aan één commerciële partij.

Deze commerciële partij heeft dit exclusieve recht via een aanbesteding verkregen.

Omdat dit recht langs privaatrechtelijke weg is vergeven en geen enkele andere partij

dergelijke reclameobjecten mag plaatsen, is een tarief voor reclameobjecten rond

lichtmasten in de precarioverordening overbodig.

Leges voor het verstrekken van informatie.

Enkele maanden geleden heeft RTL ons met een beroep op de Wet openbaarheid van

bestuur (Wob) gevraagd om een opgave van onze declaraties. Voor het verstrekken

van deze informatie hebben wij geen leges in rekening gebracht maar het verzoek van

RTL heeft wel geleid tot de vraag of het wenselijk is om voor het verstrekken van

informatie op verzoek (al dan niet op basis van de Wob) leges in rekening te gaan

brengen. 

Overheden moeten terughoudend zijn met het opwerpen van drempels door voor het

verstrekken van informatie hoge kosten in rekening te brengen. Het behandelen van

verzoeken om informatie is een van de basiswaarden voor een goed functionerende

democratie. Aan de andere kant vinden we het legitiem om een vergoeding te vragen

voor de gemaakte kosten. Daarbij mag het overigens uitsluitend gaan om de kosten

van het maken van kopieën. Het is niet toegestaan om de kosten van het zoeken naar

3
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de gevraagde informatie door te berekenen. 

In de huidige Legesverordening is een tarief van € 0,35 per bladzijde opgenomen voor

het verstrekken van kopieën maar daarbij gaat het uitsluitend om het verstrekken van

kopieën op papier. Op dit punt is de Legesverordening niet meer actueel. 

Als gevraagd wordt om informatie, wordt meestal gevraagd de informatie in digitale

vorm te verstrekken. Hiervoor kunnen we dus nu geen vergoeding vragen. Wij stellen

u daarom voor om in de Legesverordening enkele tarieven op te nemen voor het

verstrekken van informatie in digitale vorm. Om het vragen van informatie in digitale

vorm te stimuleren stellen we voor om de informatie die al in pdf-vorm beschikbaar is

gratis te verstrekken. Voor nog niet digitaal beschikbare informatie stellen we een

tarief van € 0,35 per gescande bladzijde en een tarief van € 10,-- per pdf-bestand voor.

Voor het verstrekken van informatie op andere manier, bijvoorbeeld geluidsdrager

met gesproken informatie willen we de werkelijke kosten in rekening brengen zoals

die blijken uit een vooraf op te stellen offerte.    

Leges voor pasjes ondergrondse containers.

Vanaf 2008 brengen we een legesbedrag van € 15,-- in rekening voor een nieuw pasje

voor de ondergrondse containers indien een eerder verstrekt pasje defect is of zoek

geraakt is. De eerste pasjes zijn in 2002 verstrekt. Dit heeft tot gevolg dat een

toenemend aantal pasjes defect raakt door ouderdom. Wij vinden het niet redelijk om

in die gevallen leges in rekening te brengen. Daarom stellen wij u voor de leges vanaf

2010 alleen in rekening te brengen voor een verloren pasje.

Leges voor ventvergunningen en vergunningen voor een alarminstallatie.

Met de vaststelling van de APVG 2009 in november van dit jaar komen de vent-

vergunning en de vergunning voor de aanleg van een alarminstallatie op 1 januari

2010 te vervallen. Dit betekent dat in de Legesverordening de tarieven voor het

verlenen van deze vergunningen moeten worden geschrapt. De opbrengstderving

bedraagt ca. € 2.000,-- per jaar  

Bouwleges.

Evenals voor dit jaar stellen wij voor 2010 geen tariefverhoging voor. De huidige

tarieven van de bouwleges leiden op begrotingsbasis tot volledige kostendekking. In

de eerste helft van 2010 zullen we u een voorstel voorleggen over de leges voor de

omgevingsvergunning die de bouwvergunning en een reeks van andere vergunningen

gaat vervangen. De wet die de omgevingsvergunning regelt zou op 1 januari 2010 in

werking treden maar de inwerkingtreding is met minimaal drie maanden uitgesteld.

Hondenbelasting, begrafenisrechten, havengeld, marktgeld en overige

legestarieven.

In lijn met de begroting stellen we voor de hondenbelasting met 1% en de begrafenis-

rechten, het havengeld, het marktgeld en de overige legestarieven met 0,6% te

verhogen. 

4
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Voorstel.

Gelet op het vorenstaande stellen we u voor te besluiten:

I. de tarieven van de onroerende-zaakbelasting en de roerende-zaakbelasting

voor eigenaren van woningen, eigenaren van niet-woningen en gebruikers van

niet-woningen vast te stellen op respectievelijk 0,122%, 0,291% en 0,231%

van de waarde;

II. het tarief van de logiesbelasting voor overnachtingen in hotels te verhogen van

€ 3,-- naar € 3,30 en het tarief van de logiesbelasting voor overnachtingen in

andere verblijfsaccommodaties te verhogen van € 1,50 naar € 1,60; 

III. de tarieven van de afvalstoffenheffing en het reinigingsrecht niet te verhogen;

IV. het tarief van de rioolheffing niet te verhogen;

V. het tarief van de naheffingsaanslag parkeerbelasting te verhogen van € 50,--

naar € 51,--;

VI. de tarieven van de precariobelasting met 1% te verhogen;

VII. de precariobelasting voor reclameobjecten rond lichtmasten te laten vervallen;

VIII. leges te heffen voor het verstrekken van informatie in digitale vorm;

IX. de leges voor ventvergunningen en vergunningen voor alarminstallaties te

laten vervallen;

X. het tarief van de bouwleges niet te verhogen; 

XI. de tarieven van de hondenbelasting met 1% en de begrafenisrechten, het

havengeld, het marktgeld en de overige legestarieven met 0,6% te verhogen;   

XII. de in ontwerp overgelegde (wijzigings)verordeningen vast te stellen;

XIII. de (wijzigings)verordeningen bekend te maken door plaatsing in het

gemeenteblad en publicatie in de Groninger Gezinsbode.

Burgemeester en wethouders

van Groningen,

de burgemeester, de secretaris,

Dr. J.P. (Peter) Rehwinkel. H.P. Bakker.
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RAADSVOORSTEL:

2009-2010

Ons kenmerk: BD 09.2084304

Registratienummer : GR 09.

Ingekomen op :

Onderwerp: Begrotingswijzigingen bij Voortgangsrapportage 2009-2

Groningen, 

Aan de raad,

Hierbij treft u de begrotingswijzigingen aan behorend bij de tweede Voortgangsrapportage van 2009. 

De begrotingswijzigingen kunnen worden ingedeeld in drie categorieën. 

De eerste categorie betreft de wijzigingen binnen één dienst. Naast de in het kader van begrotingsrecht-

matigheid opgenomen wijzigingen betreft het wijzigingen door verschuivingen van budgetten tussen

productgroepen. Deze laatste groep betreft vooral technische begrotingswijzigingen. Deze hebben geen

invloed op het begrotingssaldo van de desbetreffende dienst. 

De tweede categorie begrotingswijzigingen zijn dienstoverstijgende wijzigingen. Hierbij valt onder andere te

denken aan taakmutaties vanuit het gemeentefonds, de verdeling van bezuinigingstaakstellingen en

taakmutaties tussen diensten. 

Daarnaast treft u bij deze begrotingswijzigingen een voorstel aan om de ruimte in de reserves en voor-

zieningen, die naar voren is gekomen naar aanleiding van een doorlichting daarvan, toe te voegen aan de

Algemene Egalisatiereserve.

Als laatste is toegevoegd de begrotingswijziging met betrekking tot de verkoop en het dividend van Essent.

Hierbij stellen wij voor de verkoopopbrengst van de Essent-aandelen en het extra dividend van Essent toe te

voegen aan de reserve Regiospecifiek Pakket (RSP).
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Intern

Bestuursdienst

1. Diverse wijzigingen met betrekking tot bedrijfsvoering.

Diverse wijzigingen in de bedrijfsvoering bij de Bestuursdienst leiden tot een wijziging in zowel de lasten als

baten van de productgroepen Bestuursdienst, Bestuur, Gemeentefonds en Volksvertegenwoordiging. Onder

andere worden diverse personele taakstellingen weg geraamd door dekking bij andere diensten (diverse

gemeentelijke projecten); daarnaast is € 60.000,-- ontvangen vanuit de sociale pijler van de Brede

Doeluitkering (inbraak-preventie en coördinatie veelplegers). Deze wijziging heeft per saldo geen budgettaire

consequenties.
Productgroep Dienst I/S Lasten Baten Saldo

voor res.

mut.

Toev.

Res.

Ontt.

Res.

Saldo na

res. mut.

9.01 Bestuursdienst BD S 100 100 0 0 0 0

9.05 Volksvertegenwoordiging BD I 21 17 -4 0 0 -4

9.04 Gemeentefonds BD I 0 60 60 0 0 60

9.01 Bestuursdienst BD I -268 -299 -31 0 0 -31

9.02 Bestuur BD I 25 0 -25 0 0 -25

2. Akkoord van Groningen, bijdrage derden.

De partners van het Akkoord van Groningen dragen in 2009 € 227.000,-- bij aan het projectbudget. Hieruit

worden de projecten Kenniscampagne, Energie, Healthy Ageing, ICT, Internationalisering, Zernike Science

Parc, Ondernemersschap, Jongerenhuisvesting en Arbeidsmarktbeleid gedekt. De bijdrage en de uitgaven

moeten nog ter begroting worden gebracht.
Productgroep Dienst I/S Lasten Baten Saldo

voor res.

mut.

Toev.

Res.

Ontt.

Res.

Saldo na

res. mut.

9.01 Bestuursdienst BD I 227 227 0 0 0 0

3. Meerstad verrekening.

Met ingang van 1 maart 2009 is er bij de gemeente Groningen een kwartiermaker/beoogd secretaris GR-

Meerstad. De salarislasten en overhead moeten worden verrekend met de gemeente Slochteren. Deze

inkomsten zijn niet meegenomen in de primitieve begroting. Daarnaast heeft de gemeente Slochteren uitgaven

gedaan voor de GR-Meerstad, 35% van deze uitgaven zijn voor rekening van de gemeente Groningen. Deze

uitgaven worden gedekt uit een onttrekking uit de reserve Voorzieningen Meerstad.
Productgroep Dienst I/S Lasten Baten Saldo

voor res.

mut.

Toev.

Res.

Ontt.

Res.

Saldo na

res. mut.

9.05 Volksvertegenwoordiging BD I 7 0 -7 0 0 -7

9.01 Bestuursdienst BD I 337 100 -237 0 0 -237

9.02 Bestuur BD I 6 0 -6 0 0 -6

9.03 Concernstelposten BD I 0 0 0 0 250 250
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4. Storting BCF (BTW-compensatiefonds), heffing riolering.

In 2008 is € 1.621.000,-- ontvangen voor de heffing riolering, dat nog verrekend moet worden met de BCF

reserve. Dit bedrag is in 2008 gestort in de Voorziening Riolering van RO/EZ. In 2009 moet dit nog

verrekend worden met de BCF reserve.
Productgroep Dienst I/S Lasten Baten Saldo

voor res.

mut.

Toev.

Res.

Ontt.

Res.

Saldo na

res. mut.

9.03 Concernstelposten BD I 0 1.621 1.621 1.621 0 0

5. Saldo BTW-compensatiefonds naar reserve BCF.

In 2003 is de compensabele BTW betreffende de riolering geschat op € 243.000,-- per jaar. Dat bedrag wordt

jaarlijks toegevoegd aan de BCF reserve, omdat het gemeentefonds is gekort voor deze BTW-component. In

werkelijkheid blijkt de compensabele BTW jaarlijks aanzienlijk hoger te zijn. In 2008 was dat € 1.864.000,--.

Voor 2009 gaan we uit van € 1.873.000,--. Conform bestaand beleid en de bestendige gedragslijn wordt het

verschil van € 1.630.000,-- (1,873 - 0,243) aanvullend gestort in de BCF reserve. De effecten van het BTW-

compensatiefonds zijn budgetneutraal; voor- en nadelen worden verrekend met de BCF reserve. De

nacalculaties worden jaarlijks middels de eindejaarsbegrotingswijzigingen verantwoord.
Productgroep Dienst I/S Lasten Baten Saldo

voor res.

mut.

Toev.

Res.

Ontt.

Res.

Saldo na

res. mut.

9.03 Concernstelposten BD I 0 1.630 1.630 1.630 0 0

6. Nieuw beleid en onttrekking AER.

In de primitieve begroting is een onttrekking aan de Algemene Egalisatie Reserve (AER) geraamd als dekking

voor nieuw beleid uit vrijval nieuw beleid bij RO/EZ. Met deze begrotingswijziging wordt de onttrekking

ongedaan gemaakt en worden de middelen uit de exploitatie van RO/EZ gehaald.
Productgroep Dienst I/S Lasten Baten Saldo

voor res.

mut.

Toev.

Res.

Ontt.

Res.

Saldo na

res. mut.

9.03 Concernstelposten BD I 0 1.100 1.100 0 -1.100 0

Onderwijs Cultuur Sport en Welzijn.

7. Taalcoaches correctie.

Bij de Zomerbrief is de begrotingswijziging "Taalcoaches" door uw raad vastgesteld. Hierin werden de lasten

bij productgroep 6.06 Volwasseneneducatie opgehoogd, terwijl dit bij productgroep 6.24 Minderhedenbeleid

had moeten gebeuren. Met deze begrotingswijziging wordt dit hersteld.
Productgroep Dienst I/S Lasten Baten Saldo

voor res.

mut.

Toev.

Res.

Ontt.

Res.

Saldo na

res. mut.

6.06 Volwasseneneducatie OCSW I -75 0 75 0 0 75

6.24 Minderhedenbeleid OCSW I 75 0 -75 0 0 -75
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8. Aanpassing werkbudgetten.

Een aantal werkbudgetten is binnen de OCSW-begroting aangepast. Het betreft hier een bijstelling van de

lasten als gevolg van gewijzigde baten (lagere inkomsten Muziekschool en hogere (detacherings)inkomsten

voor de afdeling wijkzaken).
Productgroep Dienst I/S Lasten Baten Saldo

voor res.

mut.

Toev.

Res.

Ontt.

Res.

Saldo na

res. mut.

6.09 Stedelijke Muziekschool OCSW I -9 -9 0 0 0 0

6.33 Algemene baten en lasten OCSW I 20 20 0 0 0 0

9. Budget jongerenparticipatie.

Het budget voor jongerenparticipatie ad € 40.000,-- valt onder het beleidsterrein jeugd- en jongerenwerk. In

de begroting 2009 was het budget opgenomen onder productgroep Jeugdhulpverlening. Via deze technische

wijziging wordt het budget nu overgeheveld van de productgroep Jeugdhulpverlening naar de productgroep

Jeugd- en jongerenwerk.
Productgroep Dienst I/S Lasten Baten Saldo

voor res.

mut.

Toev.

Res.

Ontt.

Res.

Saldo na

res. mut.

6.25 Sociaal cultureel werk OCSW S 40 0 -40 0 0 -40

6.28 Jeugdhulpverlening OCSW S -40 0 40 0 0 40

10. Projecten Nieuw Lokaal Akkoord.

Bij het beschikbaar stellen van nieuw beleid 2009 zijn diverse projecten voor Nieuw Lokaal Akkoord

toegewezen aan de dienst OCSW. Deze middelen staan in de begroting bij de dienst RO/EZ. Voor de 14

wijken zijn gelden beschikbaar gesteld voor o.a. B-Slim (sport), Stip's in het kader voor Zorgen voor morgen

(ouderen), Buurtbeheer, spelcontainers en verbouwingen van sociaal culturele accommodaties (sociaal

cultureel werk). Met deze begrotingswijziging worden de lasten en baten op het juiste niveau gebracht.
Productgroep Dienst I/S Lasten Baten Saldo

voor res.

mut.

Toev.

Res.

Ontt.

Res.

Saldo na

res. mut.

6.28 Jeugdhulpverlening OCSW I 80 80 0 0 0 0

6.29 Ouderenbeleid OCSW I 361 361 0 0 0 0

6.19 Sportondersteuning OCSW I 327 327 0 0 0 0

6.22 Emancipatiezaken OCSW I 16 16 0 0 0 0

6.25 Sociaal cultureel werk OCSW I 1.002 1.002 0 0 0 0

6.26 Kinderopvang OCSW I 131 131 0 0 0 0
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11. Aanpassing rijksbijdrage in verband met loon- en prijscompensatie

Het Rijk heeft in oktober voor de maatschappelijke opvang, OGGz, vrouwenopvang, volwasseneneducatie en

onderwijsachterstandenbeleid de loon- en prijscompensatie over 2009 toegekend. Dit betekent een verhoging

van de rijksmiddelen (Brede Doeluitkering) van € 476.000,--. Om tot een rechtmatige besteding van deze

middelen te kunnen overgaan dient de begroting te worden gewijzigd. De inzet van deze middelen zal dan in

2009 nog moeten plaatsvinden. Niet bestede middelen zullen worden betrokken in de concernbrede

afrekening BDU/SIV die wij in 2010 aan het Rijk moeten overleggen. Als dan nog middelen resteren, zullen

die aan het Rijk moeten worden terugbetaald.

Productgroep Dienst I/S Lasten Baten Saldo

voor res.

mut.

Toev.

Res.

Ontt.

Res.

Saldo na

res. mut.

6.05

a

Kansenbeleid OCSW S 37 37 0 0 0 0

6.06 Volwasseneneducatie OCSW S 55 55 0 0 0 0

6.31 Maatschappelijke opvang OCSW S 384 384 0 0 0 0

12. Aanpassing begrotingswijziging Aanbouw BSV Paddepoel.

Op 28 oktober 2009 is het raadsvoorstel Aanbouw BSV Paddepoel door uw raad vastgesteld. Hier is echter

rekening gehouden met dekking uit incidentele NLA-gelden. Nu blijkt dat de dekking voor dit voortstel niet

uit incidentele NLA-gelden komt, maar uit structurele NLA-gelden, welke beschikbaar zijn gesteld bij de

begroting 2007. Met deze begrotingswijziging wordt dit in de begroting verwerkt. Hiermee komen de

instelling van een beklemde reserve en de dotatie aan deze reserve te vervallen. Het krediet voor dit project is

reeds bij de vaststelling van dit project door uw raad beschikbaar gesteld.
Productgroep Dienst I/S Lasten Baten Saldo

voor res.

mut.

Toev.

Res.

Ontt.

Res.

Saldo na

res. mut.

6.25 Sociaal cultureel werk OCSW I 0 -286 -286 -286 0 0

6.25 Sociaal cultureel werk OCSW I -28 0 28 0 -28 0

6.25 Sociaal cultureel werk OCSW S 28 0 -28 0 0 -28

7.34 Wijkvernieuwing RO/EZ S -28 0 28 0 0 28

Ruimtelijke Ordening en Economische Zaken.

13. Intense stad.

In uw besluit van 25 april 2008 zijn middelen beschikbaar gesteld voor de manifestatie voor de Intense stad.

De verantwoording van de kosten vindt ook deels in 2009 plaats.
Productgroep Dienst I/S Lasten Baten Saldo

voor res.

mut.

Toev.

Res.

Ontt.

Res.

Saldo na

res. mut.

7.02 Woningbouwlocaties RO/EZ I 230 230 0 0 0 0

14. Toename onderhoudskosten binnenbezittingen.

In 2009 stijgen de onderhoudskosten door achterstallig onderhoud en schade aan binnenbezittingen met 

€ 185.000,--. Daarnaast ontstaan er extra baten door verkoop.
Productgroep Dienst I/S Lasten Baten Saldo

voor res.

mut.

Toev.

Res.

Ontt.

Res.

Saldo na

res. mut.

7.27 Binnen bezittingen RO/EZ I 185 185 0 0 0 0
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15. Geluidsschermen A28.

In opdracht van Rijkswaterstaat worden in 2009 geluidschermen geplaats lang de A28 nabij het Julianaplein.

Rijkswaterstaat vergoedt de volledige kosten van de schermen en de kosten van voorbereiding en toezicht

door de gemeente Groningen. De gemeente voert dit werk uit voor Rijkswaterstaat om invloed uit te kunnen

oefenen op de vormgeving van de schermen.
Productgroep Dienst I/S Lasten Baten Saldo

voor res.

mut.

Toev.

Res.

Ontt.

Res.

Saldo na

res. mut.

7.08 Geluidswering / Bodem RO/EZ I 2.136 2.136 0 0 0 0

16. Bijdrage Hoendiep.

Ten behoeve van kademuren Hoendiep wordt voor € 511.000,-- extra onderhoud verricht. De dekking komt

uit de restant meerjaren onderhoudsgelden van Stadsbeheer 2006-2009 van Kunstwerken € 444.000,-- en van

Water € 67.000,--.
Productgroep Dienst I/S Lasten Baten Saldo

voor res.

mut.

Toev.

Res.

Ontt.

Res.

Saldo na

res. mut.

7.20 Water RO/EZ I 511 511 0 0 0 0

17. Nivra 1 wijziging productgroep Kunstwerken.

Opdrachten voor derden voor materialen Kunstwerken wordt met € 29.000,-- verhoogd. Hier staat een

bijdrage van derden tegenover.
Productgroep Dienst I/S Lasten Baten Saldo

voor res.

mut.

Toev.

Res.

Ontt.

Res.

Saldo na

res. mut.

7.15 Kunstwerken RO/EZ I 29 29 0 0 0 0

18. Nivra 1 wijziging productgroep Verkeersvoorzieningen.

Er worden extra uitgaven voor materialen voor de verkeersgroep van € 125.000,-- geraamd in verband met

opdrachten van derden. Hier staat de bijdrage van derden tegen over.
Productgroep Dienst I/S Lasten Baten Saldo

voor res.

mut.

Toev.

Res.

Ontt.

Res.

Saldo na

res. mut.

7.17 Verkeersvoorzieningen RO/EZ I 125 125 0 0 0 0

19. Bijdrage Schoon Heel en veilig.

Deze begrotingswijziging heeft betrekking op extra uitgaven voor diverse projecten van Schoon Heel en

Veilig waar een bijdrage vanuit het Stadsdeelprogramma tegenover staat.
Productgroep Dienst I/S Lasten Baten Saldo

voor res.

mut.

Toev.

Res.

Ontt.

Res.

Saldo na

res. mut.

7.13 Wegen RO/EZ I 53 53 0 0 0 0
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20. Mutatie organisatiekosten.

Door verschuiving tussen apparaatskosten en uitvoeringsbudgetten ontstaat er een voordeel van € 91.000,-- op

de doorbelasting van het apparaat. Het voordeel wordt verrekend met het tekort op de dekking van de

organisatiekosten die hierdoor ontstaat.

Productgroep Dienst I/S Lasten Baten Saldo

voor res.

mut.

Toev.

Res.

Ontt.

Res.

Saldo na

res. mut.

7.66 Overig Leefomgeving RO/EZ I 68 0 -68 0 0 -68

7.88 Overig Woonklimaat RO/EZ I 10 0 -10 0 0 -10

7.99 Overig Stadsdelen RO/EZ I 5 0 -5 0 0 -5

7.55 Overig Vestigingsklimaat RO/EZ I 8 0 -8 0 0 -8

7.13 Wegen RO/EZ I -91 0 91 0 0 91

Bijdrage productgroep Water.

Deze begrotingswijziging betreft de bijdrage uit het budget Kunstwerken (materialen) voor de Abrug voor

extra werkzaamheden.
Productgroep Dienst I/S Lasten Baten Saldo

voor res.

mut.

Toev.

Res.

Ontt.

Res.

Saldo na

res. mut.

7.15 Kunstwerken RO/EZ I -72 0 72 0 0 72

7.20 Water RO/EZ I 72 0 -72 0 0 -72

Sociale Zaken en Werk.

22. Digitaal klantdossier verschuiving.

De begrotingswijziging digitaal klanten dossier moet worden aangepast. Hierbij heeft een verschuiving

plaatsgevonden tussen de productgroepen Werk en Zorg.
Productgroep Dienst I/S Lasten Baten Saldo

voor res.

mut.

Toev.

Res.

Ontt.

Res.

Saldo na

res. mut.

8.02 Werk SOZAWE I -2 0 2 0 0 2

8.03 Zorg SOZAWE I 2 0 -2 0 0 -2

23. Schuldhulpverlening financiering uit participatiebudget.

Uit onderzoek is gebleken dat activiteiten voor schuldhulpverlening uit het participatiebudget tot een bedrag

van € 400.000,-- kunnen worden gedekt. Hiermee kunnen we het tekort op de schuldhulpverlening

gedeeltelijk dekken.
Productgroep Dienst I/S Lasten Baten Saldo

voor res.

mut.

Toev.

Res.

Ontt.

Res.

Saldo na

res. mut.

8.03 Zorg SOZAWE I 400 400 0 0 0 0
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Interne wijzigingen m.b.t. bedrijfsvoering SOZAWE.

Diverse kleine wijzigingen in de bedrijfsvoering bij de dienst SOZAWE leiden tot een wijziging in zowel de

lasten als baten van de productgroepen inkomen, werk en zorg. Deze wijziging heeft per saldo geen

budgettaire consequenties.
Productgroep Dienst I/S Lasten Baten Saldo

voor res.

mut.

Toev.

Res.

Ontt.

Res.

Saldo na

res. mut.

8.01 Inkomen SOZAWE I -11 30 41 0 0 41

8.02 Werk SOZAWE I 61 25 -36 0 0 -36

8.03 Zorg SOZAWE I 8 3 -5 0 0 -5

Dienst Informatie en Administratie.

Diverse wijzigingen met betrekking tot bedrijfsvoering.

Diverse kleine wijzigingen in de bedrijfsvoering bij de DIA leiden tot een wijziging in zowel de lasten als

baten van de productgroepen Burgerzaken, Belastingen, Klanten Kontakt Centrum, Commerciële Zaken, CIO

en Overig & Concern. Deze wijziging heeft per saldo geen budgettaire consequenties. Daarnaast vindt een

onttrekking aan de reserve Verkiezingen plaats om de kosten voor de Europese verkiezingen te dekken.
Productgroep Dienst I/S Lasten Baten Saldo

voor res.

mut.

Toev.

Res.

Ontt.

Res.

Saldo na

res. mut.

1.08 Commerciële zaken DIA I 208 208 0 0 0 0

1.11 Centrale ICT Organisatie DIA I 29 29 0 0 0 0

1.12 Totaal overig en concerntaken DIA I -170 -170 0 0 0 0

1.03 Burgerzaken DIA I 67 0 -67 0 62 -5

1.04 Belastingen DIA I -7 0 7 0 0 7

1.06 Klant Contact Centrum (voorheen

GIC) 

DIA I 111 109 -2 0 0 -2

Overheveling formatie Juridische Ondersteuning en Advisering

Er vindt een verschuiving plaats van bedrijfsvoeringsbudgetten van de productgroep Dienstverlening

Arbeidszaken naar de productgroep Rechtsbescherming. Deze verschuiving heeft geen budgettaire

consequenties.
Productgroep Dienst I/S Lasten Baten Saldo

voor res.

mut.

Toev.

Res.

Ontt.

Res.

Saldo na

res. mut.

1.05 Dienstverlening arbeidszaken DIA S 9 0 -9 0 0 -9

1.10 Rechtsbescherming DIA S -9 0 9 0 0 9

Hulpverleningsdienst.

Correctie productgroep

Een begrotingswijziging waarbij de lasten en baten met € 45.000,-- stegen, is abusievelijk op de productgroep

rampenbestrijding doorgevoerd. Met deze wijziging wordt de wijziging aangepast naar de juiste productgroep,

namelijk de meldkamer.
Productgroep Dienst I/S Lasten Baten Saldo

voor res.

mut.

Toev.

Res.

Ontt.

Res.

Saldo na

res. mut.

4.02 Rampenbestrijding HVD I -45 0 45 0 0 45

4.03 Meldkamer HVD I 45 0 -45 0 0 -45

Correctie verdeling inkooptaakstelling 2009 Incidenteel.
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In 2009 is aan de HVD een incidentele inkooptaakstelling opgelegd van € 8.000,--. De verdeling hiervan dient

bij nader inzien te worden aangepast. Dit wordt met bijgaande begrotingswijziging gerealiseerd.
Productgroep Dienst I/S Lasten Baten Saldo

voor res.

mut.

Toev.

Res.

Ontt.

Res.

Saldo na

res. mut.

4.01 Brandweer HVD I 3 0 -3 0 0 -3

4.06 Openbare gezondheidszorg HVD I 1 0 -1 0 0 -1

4.07 Voorziening ouderen en

gehandicapten 

HVD I -6 0 6 0 0 6

4.08 WMO Huishoudelijke verzorging HVD I 2 0 -2 0 0 -2

29. Eliminatie dubbele baten en lasten externe veiligheid.

In de primitieve begroting waren baten en lasten van het programma externe veiligheid abusievelijk dubbel

meegenomen. Bij deze wordt deze doublure via een begrotingswijziging geëlimineerd.
Productgroep Dienst I/S Lasten Baten Saldo

voor res.

mut.

Toev.

Res.

Ontt.

Res.

Saldo na

res. mut.

4.02 Rampenbestrijding HVD I -37 -37 0 0 0 0

30. Correctie primitieve begroting Wmo.

In de primitieve begroting was een interne verrekening bij Wmo-indicatie-advisering abusievelijk als lasten en

baten meegenomen. Bijgaand wordt dit gecorrigeerd. Dit leidt tot € 422.000,-- lagere lasten en baten.
Productgroep Dienst I/S Lasten Baten Saldo

voor res.

mut.

Toev.

Res.

Ontt.

Res.

Saldo na

res. mut.

4.07 Voorziening ouderen en

gehandicapten 

HVD I -422 -422 0 0 0 0

31. Onttrekking bestemmingsreserve Brandweer.

Uitvloeisel van het plan van aanpak brandveiligheid en het vervolg op de aanbevelingen van de commissie

Oosting/Alders uit 2002 was een gezamenlijk project van RO/EZ, Milieudienst en HVD voor het mobiel

toegankelijk maken van gebouwgegevens in de gemeente Groningen. In 2009 worden hiervoor de laatste

uitgaven ter grootte van € 17.000,-- gedaan. In bijgaande begrotingswijziging wordt voor dit bedrag een

onttrekking geraamd aan de bestemmingsreserve preventie brandweer.
Productgroep Dienst I/S Lasten Baten Saldo

voor res.

mut.

Toev.

Res.

Ontt.

Res.

Saldo na

res. mut.

4.01 Brandweer HVD I 17 0 -17 0 17 0

32. Kwaliteitsmedewerker Rayon Noord.

Voor de brandweer Rayon Noord (BRN) wordt per 1 september 2009 de functie van kwaliteitsmedewerker

procedures ingevuld. Deze loonkosten worden inclusief overhead doorberekend aan de BRN.
Productgroep Dienst I/S Lasten Baten Saldo

voor res.

mut.

Toev.

Res.

Ontt.

Res.

Saldo na

res. mut.

4.01 Brandweer HVD S 15 15 0 0 0 0
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33. Addendum dienstverlening Ten Boer.

Met ingang van 01-09-2009 zijn wat betreft de brandweer aanvullende afspraken gemaakt op het raamcontract

van ten Boer met de gemeente Groningen. De aanvullende afspraken betreffen o.a. onderhoud aan apparatuur

en voertuigen en het bestellen van materialen voor de brandweer van Ten Boer. In bijgaande wijziging

worden de extra baten en lasten van het addendum geraamd.
Productgroep Dienst I/S Lasten Baten Saldo

voor res.

mut.

Toev.

Res.

Ontt.

Res.

Saldo na

res. mut.

4.01 Brandweer HVD S 8 8 0 0 0 0

34. Correctie raming OR-inkomsten brandweer.

Dit betreft een mutatie in de begroting voor de vergoeding OR gelden. In de primitieve begroting werd deze

opbrengst als minpost geboekt op de kosten. Bij de realisatie worden deze inkomsten echter geboekt op een

batenrekening. Om de begrotingssystematiek gelijk te trekken met de realisatie wordt deze

begrotingswijziging doorgevoerd.
Productgroep Dienst I/S Lasten Baten Saldo

voor res.

mut.

Toev.

Res.

Ontt.

Res.

Saldo na

res. mut.

4.01 Brandweer HVD S 15 15 0 0 0 0

35. Organisatiewijziging bureau Crisismanagement.

In verband met een wijziging in de organisatorische inrichting van de afdeling crisismanagement worden de

inkomsten uit de BDUR voor een medewerker Crisismanagement van 0,9 fte overgeheveld van brandweer-

zorg naar rampenbestrijding. Daarnaast leidt de aanpassing van de begroting aan de nieuwe organisatie-

structuur dat een post van € 23.000,-- die in de oude begroting als negatieve last was verantwoord, in de

nieuwe begroting als bate wordt verantwoord. Dit leidt tot € 23.000,-- hogere baten en lasten.
Productgroep Dienst I/S Lasten Baten Saldo

voor res.

mut.

Toev.

Res.

Ontt.

Res.

Saldo na

res. mut.

4.01 Brandweer HVD S 0 -79 -79 0 0 -79

4.02 Rampenbestrijding HVD S 23 102 79 0 0 79

36. Extra middelen externe veiligheid 2009.

De provincie Groningen heeft de subsidieaanvraag Externe Veiligheid voor 2009 beschikt op € 317.000,--.

Begroot was € 300.000,--. Met deze wijziging wordt de begroting aangepast aan de ontvangen beschikking.
Productgroep Dienst I/S Lasten Baten Saldo

voor res.

mut.

Toev.

Res.

Ontt.

Res.

Saldo na

res. mut.

4.02 Rampenbestrijding HVD I 17 17 0 0 0 0

37. Subsidievaststelling JGZ 0-4 jarigen.

Conform besluit Algemeen Bestuur H&OG d.d. 26 juni 2009 wordt de subsidie JGZ 0-4 jarigen 2008

afgerekend met een resultaat van 19 duizend euro. Met dit bedrag wordt de taakstelling in de begroting 2009

JGZ 0-4 jaar verlaagd, als gevolg waarvan er 19 duizend euro extra ruimte in de lasten komt.
Productgroep Dienst I/S Lasten Baten Saldo

voor res.

mut.

Toev.

Res.

Ontt.

Res.

Saldo na

res. mut.

4.06 Openbare gezondheidszorg HVD I 19 19 0 0 0 0

10
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38. Brandweer Rayon Noord.

Ter uitvoering van diverse brandweertaken zijn de gemeenten Delfzijl, Eemsmond, Appingedam en

Loppersum de gemeenschappelijke regeling Brandweer Rayon Noord met elkaar overeengekomen. De

uitvoering van de taken heeft brandweer rayon Noord tegen een kostendekkende vergoeding opgedragen aan

de Hulpverleningsdienst. De aanvankelijk hiermee gepaard gaande extra baten en lasten zijn in 2008 reeds via

een begrotingswijziging in de gemeentebegroting verwerkt. In 2009 zijn de detacheringen vanuit de HVD aan

Brandweer Rayon Noord verder uitgebreid. Het personeel hiervoor is in dienst gekomen van de HVD. Met

deze begrotingswijziging worden de extra baten en lasten van de nieuwe detacheringen in de begroting

verwerkt.

Productgroep Dienst I/S Lasten Baten Saldo

voor res.

mut.

Toev.

Res.

Ontt.

Res.

Saldo na

res. mut.

4.01 Brandweer HVD S 206 206 0 0 0 0

11
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Dienstoverstijgend.

Bestuursdienst.

39. Inkooptaakstelling 2009 incidenteel.

Bij de bezuinigingen 2007-2010 is voor het jaar 2009 een te realiseren incidentele taakstelling van € 87.000,--

opgenomen. Wij hebben voor deze taakstelling een verdeling over diensten gemaakt. Met deze begrotings-

wijziging wordt deze verdeling in de begroting verwerkt.
Productgroep Dienst I/S Lasten Baten Saldo

voor res.

mut.

Toev.

Res.

Ontt.

Res.

Saldo na

res. mut.

4.06 Openbare gezondheidszorg HVD I -1 0 1 0 0 1

4.07 Voorziening ouderen en

gehandicapten

HVD I -2 0 2 0 0 2

4.08 WMO Huishoudelijke verzorging HVD I -2 0 2 0 0 2

1.08 Commerciële zaken DIA I 87 0 -87 0 0 -87

1.12 Totaal overig en concerntaken DIA I -8 0 8 0 0 8

6.33 Algemene baten en lasten OCSW I -29 0 29 0 0 29

9.01 Bestuursdienst BD I -1 0 1 0 0 1

9.02 Bestuur BD I -1 0 1 0 0 1

9.05 Volksvertegenwoordiging BD I -1 0 1 0 0 1

7.99 Overig Stadsdelen RO/EZ I -1 0 1 0 0 1

8.01 Inkomen SOZAWE I -4 0 4 0 0 4

8.02 Werk SOZAWE I -4 0 4 0 0 4

8.03 Zorg SOZAWE I -1 0 1 0 0 1

3.01 Sociale werkvoorziening DSW I -5 0 5 0 0 5

7.55 Overig Vestigingsklimaat RO/EZ I -2 0 2 0 0 2

5.01 Afval MD I -3 0 3 0 0 3

5.02 Straatreiniging MD I -1 0 1 0 0 1

5.03 Centrale werkplaats MD I -1 0 1 0 0 1

4.01 Brandweer HVD I -3 0 3 0 0 3

7.66 Overig Leefomgeving RO/EZ I -15 0 15 0 0 15

7.88 Overig Woonklimaat RO/EZ I -2 0 2 0 0 2

40. Mediabeleid OOG-TV.

Een technische onvolkomenheid bij de begrotingswijziging voor Mediabeleid heeft er voor gezorgd dat er een

bedrag van € 91.000,-- gestald stond op een concernstelpost. Dit bedrag is bedoeld voor OCSW, onderdeel

Mediabeleid. Met deze begrotingswijziging worden de middelen naar OCSW overgeheveld.
Productgroep Dienst I/S Lasten Baten Saldo

voor res.

mut.

Toev.

Res.

Ontt.

Res.

Saldo na

res. mut.

9.03 Concernstelposten BD S -91 0 91 0 0 91

6.21 Mediabeleid OCSW S 91 0 -91 0 0 -91

12



 

Raadsvoorstel - Begrotingswijzigingen bij Voortgangsrapportage 2009-2

34

41. Nominale compensatie 2008-T2.

De prijsmutatie van de materiele overheidsconsumptie wordt definitief vastgesteld op 2,70% (info CEP 2009

CPB). Ten opzichte van de decemberbegrotingswijziging 2008 betekent dat een verhoging van 0,2 %. De

nominale ontwikkeling 2008 wordt definitief vastgesteld op 3,91%. Kortom, we verwachten een opwaartse

bijstelling van de compensatie voor Diensten van € 77.000,--. 
Productgroep Dienst I/S Lasten Baten Saldo

voor res.

mut.

Toev.

Res.

Ontt.

Res.

Saldo na

res. mut.

9.04 Gemeentefonds BD S 0 77 77 0 0 77

4.01 Brandweer HVD S 4 0 -4 0 0 -4

4.06 Openbare gezondheidszorg HVD S 1 0 -1 0 0 -1

4.07 Voorziening ouderen en

gehandicapten 

HVD S 4 0 -4 0 0 -4

1.12 Totaal overig en concerntaken DIA S 11 0 -11 0 0 -11

6.33 Algemene baten en lasten OCSW S 27 0 -27 0 0 -27

9.01 Bestuursdienst BD S 4 0 -4 0 0 -4

9.02 Bestuur BD S 1 0 -1 0 0 -1

9.05 Volksvertegenwoordiging BD S 3 0 -3 0 0 -3

8.01 Inkomen SOZAWE S 5 0 -5 0 0 -5

8.02 Werk SOZAWE S 4 0 -4 0 0 -4

8.03 Zorg SOZAWE S 1 0 -1 0 0 -1

7.55 Overig Vestigingsklimaat RO/EZ S 4 0 -4 0 0 -4

5.02 Straatreiniging MD S 1 0 -1 0 0 -1

7.66 Overig Leefomgeving RO/EZ S 4 0 -4 0 0 -4

7.88 Overig Woonklimaat RO/EZ S 3 0 -3 0 0 -3

1. Dekking telefonische dienstverlening SOZAWE vanuit Stad en Stadhuis.

Bij het vaststellen van het raadsvoorstel "Verbetering telefonische dienstverlening SOZAWE" door uw raad is

er vanuit de Bestuursdienst € 114.000,-- overgeheveld naar SOZAWE. De dekking hiervan komt vanuit

programma Stad en Stadhuis, dat bij de DIA staat. In een eerder stadium is hiervan al € 70.000,-- overgegaan

van de DIA naar de Bestuursdienst. Met deze begrotingswijziging wordt het restant van € 44.000,--

overgeheveld naar de Bestuursdienst.
Productgroep Dienst I/S Lasten Baten Saldo

voor res.

mut.

Toev.

Res.

Ontt.

Res.

Saldo na

res. mut.

9.03 Concernstelposten BD I 44 0 -44 0 0 -44

1.13 Stad en stadhuis DIA I -44 0 44 0 0 44

2. Collectieve uitgebreide brandverzekering.

Per 1 januari 2008 is de premie van de collectieve uitgebreide brandverzekering van de gemeente Groningen

verlaagd. De oorzaak van deze premieverlaging was deels gelegen in het gunstige schadeverloop over de

afgelopen jaren van de gemeente Groningen en deels in de landelijke verzachting van de verzekeringsmarkt

(50/50). De premieverlaging bedraagt op jaarbasis € 60.000,--. Besloten is daarom om 50% ad € 30.000,---

aan premievoordeel ten gunste van het concern tot uiting te laten komen en 50% ten gunste van de diensten.

Met deze begrotingswijziging wordt de stelpost hiervoor bij het concern opgeheven.
Productgroep Dienst I/S Lasten Baten Saldo

voor res.

mut.

Toev.

Res.

Ontt.

Res.

Saldo na

res. mut.

9.03 Concernstelposten BD S 0 -29 -29 0 0 -29

5.01 Afval MD S -1 0 1 0 0 1

6.04 Huisvesting scholen OCSW S -22 0 22 0 0 22

7.66 Overig Leefomgeving RO/EZ S -5 0 5 0 0 5

3.01 Sociale werkvoorziening DSW S -1 0 1 0 0 1
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3. Rechtmatigheid bouwleges

Voorheen werden uren voor opsporing buiten, handhaving buiten, inspectie, ombudsklachten, bouwtoezicht

beleidsondersteuning en vragen ex art. 38 RvO over diverse bouwprojecten ten laste van de bouwleges

gebracht. Bij onderzoek naar rechtmatigheid is geconstateerd dat die uren niet ten laste van de bouwleges

mogen worden gebracht. Bij de begroting 2009 is hiervoor geld beschikbaar gesteld. Met deze

begrotingswijziging worden deze middelen overgeheveld naar de dienst RO/EZ
Productgroep Dienst I/S Lasten Baten Saldo

voor res.

mut.

Toev.

Res.

Ontt.

Res.

Saldo na

res. mut.

9.03 Concernstelposten BD S -50 0 50 0 0 50

7.04 Bouwtoezicht RO/EZ S 50 0 -50 0 0 -50

4. Terugdraaien ISV nieuw beleid.

In de gemeentebegroting 2009 is € 8.800.000,-- nieuw beleid ingezet dat gedekt wordt uit vrijval van ISV-

middelen. Dit nieuw beleid is in de begroting verwerkt op een concernstelpost, met als dekking binnen de

begroting van de Bestuursdienst een onttrekking aan de AER. Hiervan is inmiddels € 1.800.000,-- opgehaald

door de dienst OCSW. Het resterende bedrag van € 7.000.000,-- is bij de Zomerbrief in de reserve nieuw

beleid gestort. Deze ISV-middelen betreffen echter rijksbijdragen, die ontvangen worden door de dienst

RO/EZ en daar ook verantwoord moeten worden. Derhalve worden de begrote bedragen hiervoor uit de

begroting van de Bestuursdienst en OCSW gehaald. De dienst die de projecten uitvoert, zal de gemaakte

kosten declareren bij de dienst RO/EZ. De door de dienst OCSW opgehaalde bedragen zijn bij het vaststellen

van de desbetreffende raadsvoorstellen in een beklemde reserve gestort. Wij stellen voor deze dotatie

ongedaan te maken. De dienst OCSW zal de kosten voor deze projecten in 2010 gaan maken en zal dan ook in

2010 de kosten bij de dienst RO/EZ in rekening brengen.
Productgroep Dienst I/S Lasten Baten Saldo

voor res.

mut.

Toev.

Res.

Ontt.

Res.

Saldo na

res. mut.

9.03 Concernstelposten BD I 0 0 0 -7.000 -8.800 -1.800

6.25 Sociaal cultureel werk OCSW I 0 0 0 -1.200 0 1.200

6.17 (Sport)accommodaties OCSW I 0 0 0 -600 0 600

Ruimtelijke Ordening en Economische Zaken.

5. Overhevelingstructurele middelen NB woningbouwproductie 2007.

Vanaf 2007 zijn er structurele nieuwbeleidsmiddelen beschikbaar gesteld voor de stimulering

woningbouwproductie. (zie onder). Voor de jaren 2007 (102), 2008 (250) en 2009 (100) zijn deze middelen

inmiddels overgeheveld naar RO/EZ. Bij de BD staat echter nog een bedrag van € 148.000,-- uit 2007. Ten

laste van het totale bedrag aan structurele middelen zijn inmiddels kredieten beschikbaar gesteld voor

Oosterhamriktracé, de Brugwachter en intense laagbouw. De komende jaren zullen meerdere voorstellen

volgen. De jaarlijkse incidentele vrijval van de nog niet gebruikte middelen zal terugvloeien naar het concern.
Productgroep Dienst I/S Lasten Baten Saldo

voor res.

mut.

Toev.

Res.

Ontt.

Res.

Saldo na

res. mut.

9.03 Concernstelposten BD S -148 0 148 0 0 148

7.02 Woningbouwlocaties RO/EZ S 148 0 -148 0 0 -148
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Sociale Zaken en Werk.

6. Categoriale bijzondere bijstand chronisch zieken.

Categoriale bijzondere bijstand aan chronisch zieken en gehandicapten en ouderen 2009. In het college van 

29 september 2009 zijn beleidsregels vastgesteld. De kosten van 2009 worden tijdelijk gedekt uit de

Algemene Egalisatie Reserve van het Concern. Bij vaststelling van de begroting 2010 heeft u besloten tot

aanvulling van de AER met € 1.100.000,--.
Productgroep Dienst I/S Lasten Baten Saldo

voor res.

mut.

Toev.

Res.

Ontt.

Res.

Saldo na

res. mut.

9.03 Concernstelposten BD I 0 0 0 0 1.100 1.100

8.03 Zorg SOZAWE I 1.100 0 -1.100 0 0 -1.100

15



 

Raadsvoorstel - Begrotingswijzigingen bij Voortgangsrapportage 2009-2

37

Doorlichten reserves en voorzieningen.

In de Voorjaarsbrief 2009 hebben we aangekondigd alle reserves tegen het licht te houden. Daarbij hebben we

aangegeven dat dit niet betekent dat middelen kunnen vrijvallen, maar wel dat een herverdeling tussen de

reserves kan plaatsvinden en aanvulling nodig is. Uit de doorlichting komt naar voren dat er ruim 2,2 miljoen

euro aan ruimte is in de reserves en voorzieningen. Dit bedrag willen we toevoegen aan de Algemene

Egalisatie Reserve. We leggen u dit nu voor.

Vrijval reserves en voorzieningen

x 1.000 euro

Algemene- en bestemmingsreserves:  

WVG 639

Preventie brandweer 92

Knelpunten instellingen 10

Onderwijskansenbeleid 290

Innovatiebudget 219

Subtotaal 1.250

Voorzieningen:  

ADV sparen OCSW 90

Subtotaal 90

Dienstegalisatiereserves:  

Concern Treasury 123

RO/EZ 783

Subtotaal 906

Totaal 2.246

7. Afroming reserves en voorzieningen

Productgroep Dienst I/S Lasten Baten Saldo

voor res.

mut.

Toev.

Res.

Ontt.

Res.

Saldo na

res. mut.

9.03 Concernstelposten AER BD I 0 0 0 2.246 0 -2.246

6.33 Algemene baten en lasten

Voorziening ADV sparen OCSW

OCSW I 0 90 90 0 0 90

6.05 Kansenbeleid

Onderwijskansenbeleid

OCSW I 0 0 0 0 290 290

6.33 Algemene baten en lasten

Knelpunten instellingen

OCSW I 0 0 0 0 10 10

6.07 Overige onderwijsprojecten

Innovatiebudget

OCSW I 0 0 0 0 219 219

7.99 Overig Stadsdelen

Dienstegalisatiereserve

RO/EZ I 0 0 0 0 783 783

1.02 Mobiliteit en consultancy

Dienstegalisatiereserve

DIA I 0 0 0 0 123 123

4.07 Voorziening ouderen en

gehandicapten WVG reserve

HVD I 0 0 0 0 639 639

4.01 Brandweer Preventie Brandweer HVD I 0 0 0 0 92 92
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ESSENT

8. Opbrengst Essent naar reserve RSP.

De gemeente Groningen heeft tegenover de boekwaarde aan aandelen Essent een reserve aandelen Essent

voor het zelfde bedrag op de balans staan. Na de verkoop van de aandelen aan RWE blijft de waarde van de

deelnemingen in Enexis Holding N.V., Essent Milieu Holding BV en Publiek Belang Elektriciteitsproductie

BV op de balans staan. De waarde van deze drie deelnemingen bedraagt samen € 1.200.000,--. Dit is ook het

bedrag dat nog in de reserve aandelen Essent moet zitten. De rest (€ 2.600.000,--) kan vrijvallen. Wij stellen

voor dit bedrag ten gunste van de reserve RSP te laten vrijvallen. Dit is in lijn met het besluit van uw raad bij

de begroting 2010 dat de opbrengst van de verkoop van de aandelen moet worden ingezet voor de bijdrage

aan het Regiospecifiek pakket (RSP).

Productgroep Dienst I/S Lasten Baten Saldo

voor res.

mut.

Toev.

Res.

Ontt.

Res.

Saldo na

res. mut.

9.03 Bestuursdienst BD I 0 97.644 97.644 97.644 0 0

9.03 Bestuursdienst BD I 0 0 0 2.563 2.563 0

9. Dividend Essent naar reserve RSP.

Daarnaast is in 2009 € 5.263.000,-- dividend en dividendbelasting ontvangen over de aandelen Essent. Dit is 

€ 2.163.000,-- meer dan voorzien in de begroting 2009. Hierbij stellen wij voor € 2.163.000,-- toe te voegen

aan de reserve RSP.
Productgroep Dienst I/S Lasten Baten Saldo

voor res.

mut.

Toev.

Res.

Ontt.

Res.

Saldo na

res. mut.

9.03 Bestuursdienst BD I 0 2.163 0 2.163 0 0

We stellen u voor te besluiten:

I. de begrotingswijzigingen vast te stellen;

II. de gemeentebegroting 2009 dienovereenkomstig te wijzigen;

III. een bedrag van € 2.246.000,-- toe te voegen aan de Algemene Egalisatiereserve ten laste van de in het

voorstel genoemde reserves.

Burgemeester en wethouders

van Groningen,

de burgemeester, de secretaris,

Dr. J.P. (Peter) Rehwinkel. H.P. Bakker.
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GRIFFIE

RAADSCOMMISSIE Financiën en Veiligheid

2 december 2009

Ingekomen stukken (meegezonden)

1.

Advies: v.k.a.

Ingekomen stukken (ter visie)

1.  

Advies: v.k.a.

Stukken ter kennisname (meegezonden)

1.

Advies: v.k.a.

Stukken ter kennisname (ter visie)

1. Collegebrief Verhogen mismatchlimiet (5 november 2009)

2. Collegebrief Normenkader Rechtmatigheid 2009 (6 november 2009)

3. Collegebrief Interne Controleplan 2010 (12 november 2009)

4. Collegebrief Onderzoeksplan Doeltreffendheid en Doelmatigheid 2010 (12 november 2009)

5. Collegebrief Multidisciplinaire oefening Euroborg (12 november 2009)

6. Collegebrief Uitleg berekening loon- en prijsstijging, tariefbepaling en consequenties

alternatieve methoden (12 november 2009)

7. Brief accountant, Evaluatie dienstverlening en overzicht kosten controle boekjaar 2008 (12

november 2009)

Advies: v.k.a.



 

Notulen - Verslag 5 november

40

VERSLAG EXTRA VERGADERING RAADSCOMMISSIE FINANCIËN EN VEILIGHEID

FV: nr. 09/08

Datum: 5 november 2009

Plaats: Oude raadzaal

Tijd: 20.00 – 22.30 uur

Aanwezig: dhr. J.A. Marion (voorzitter), dhr. B. Baldew (PvdA), dhr. A. de Rooij (PvdA), dhr. B.

Oost (PvdA), dhr. S.W. Telgt (PvdA), dhr. J. Seton (CDA), dhr. J. Vogel (CDA), dhr. D. de Haan

(GroenLinks), dhr. M.T. Gijsbertsen (GroenLinks), dhr. J.H. Luhoff (D66), mw. B.G. de Boer (VVD),

mw. I.M. Jongman-Mollema (ChristenUnie), mw. L.R. van Gijlswijk (SP), mw. H. Rademaker (SP),

dhr. R.P. Prummel (Stadspartij, tot 20.05 uur), dhr. R. Liefers (Student en Stad).

Afwezig met kennisgeving: dhr. S.S. Huisman (ChristenUnie), dhr. P.J.R. Van der Wilt (D66).

Namens de griffie: dhr. D.H. Vrieling (griffier), dhr. W.T. Meijer (commissiegriffier).

De wethouder: mw. C.T. Dekker.

Verslag: dhr. Z. Jeuring (Notuleerservice Nederland).

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

A.1. Mededelingen voorzitter/portefeuillehouders
De voorzitter

• De raadsleden hebben gisteren een raadsvoorstel ontvangen over het wijkcentrum Lewenborg.

• Vandaag hebben de raadsleden een collegebrief ontvangen over het verhogen van de

mismatch-limiet. Dit kan bij de bespreking worden betrokken.

Wethouder Dekker
• De Waarderingskamer geeft het oordeel ‘goed’ aan de uitvoering van de Woz door de

gemeente Groningen. Het vorige oordeel was ‘redelijk’.

• De wethouder stelt voor de P&O-bijeenkomst van november op te schuiven naar januari 2010

omdat de benchmark later wordt opgeleverd. Dan is ook het rekenkamerrapport gereed.

De commissie stemt in om de P&O-bijeenkomst in januari 2010 te laten plaatsvinden.

A.2. Vaststelling agenda
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.

B.1. Raadsvoorstel Gemeentebegroting 2010
De PvdA maakt opmerkingen en stelt vragen:

• De fractie geeft de complimenten voor de begroting, de transparantie is verbeterd. De

begroting is voor 2010 sluitend, het is in dat jaar niet nodig om van het aanbod van minister

Bos gebruik te maken eenmalig rood te staan om daarmee voorzieningen in stand te houden.

• Er is 36 miljoen euro voor nieuw beleid en de investeringen bedragen ruim 150 miljoen euro.

Investeren is in tijden van recessie een goede zaak. Reserveren voor investeringen in de

toekomst wordt ook gedaan. Het is tevens een sociale begroting: de voorzieningen worden

gehandhaafd en er wordt aan de sociale posten 1,3 miljoen extra toegevoegd.

• De motie Van der Schaaf-Baldew van najaar 2008: in het verantwoordingsoverzicht van het

college wordt de motie niet vermeld. Heeft het college iets met de motie gedaan?

• De fractie verwacht dat door risicomanagement het tekort op het weerstandsvermogen

afneemt of zelfs omslaat in een overschot.

• De algemene reserve van 25 miljoen euro is hoog, de gemeente moet niet te veel geld

oppotten.

• Het tijdelijk verhogen van de algemene egalisatiereserve is akkoord maar zodra de recessie

over is, kan deze weer dalen naar 12 miljoen euro.

• De bezuinigingsvoorstellen om het meerjarenbeeld sluitend te krijgen, worden afgewacht.

Echter: hoe kan er een tekort zijn na 2011 terwijl de kaspositie zich permanent tussen 62 en 74

miljoen euro beweegt en hiervan 45 miljoen euro structureel is?

• De fractie wil de koppeling tussen de kaspositie en het meerjarenbeeld geobjectiveerd hebben.
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• Tekorten OCSW en SoZaWe: is al iets te zeggen over de te nemen maatregelen? De fractie is

akkoord om het resterend tekort bij SoZaWe te dekken uit concernmiddelen en ten laste te

brengen van de egalisatiereserve van de dienst. Het college moet stevige maatregelen nemen

om het prognosticerend vermogen van de dienst SoZaWe sterk te verbeteren.

• Er is een logische samenhang tussen het aantal bijstandscliënten en het kostenniveau. Waarom

heeft SoZaWe dit in haar voorspelling over het hoofd gezien? Dit is erg vreemd omdat het

prognosticerend vermogen van de organisatie tot speerpunt werd verheven. De constatering is

dat de raad wederom verkeerd is voorgerekend: hoe wordt dit in het vervolg voorkomen?

• OCSW: er bestaat een structureel managementprobleem. Bij de bezuinigingsrondes moet

expliciet naar doeltreffendheid en doelmatigheid worden gekeken bij het management.

• De DSW is goed op orde maar heeft te weinig buffer. Het eerder afgesproken bedrag van 1,5

miljoen euro moet worden ingezet zodat een minimumreserve van 1 miljoen ontstaat.

• De Milieudienst: de concurrentiepositie is verslechterd. Het tekort is eenmalig afgedekt, maar

hoe wordt dit blijkbaar structurele probleem omgebogen?

• Hoe kan het dat er een structureel BTW-risico van 2,5 miljoen euro is?

• De boventallige fte’s moeten op vaste plekken in de organisatie worden opgenomen.

De SP maakt opmerkingen en stelt de volgende vragen:

• De begroting is sluitend en dat is prima. De fractie gaat ervan uit dat dit ook voor de volgende

jaren het geval zal zijn. De SP is niet voor rood staan.

• Het is goed dat de sociale voorzieningen worden gehandhaafd en zelfs uitgebreid.

• Het is opvallend dat van de 25 miljoen nieuw beleidsgeld 20 miljoen wordt gebruikt voor het

ophogen van reserves en voor het zeker stellen van grote investeringsprojecten zoals Meerstad

en SuikerUnie.

• De 6 miljoen voor SuikerUnie: welke risico’s bestaan hier? Kan het bedrag niet wat omlaag?

• Er wordt erg veel geld op de plank gelegd en de fractie is het eens met de PvdA dat investeren

soms beter is dan reserveren.

• De fractie is blij dat de ozb niet extra wordt verhoogd.

• Lokale heffingen: de leges van de brandweer lopen fors terug vanwege nieuwe wetgeving.

Worden er maatregelen genomen om de kostendekkendheid te verhogen?

• OCSW: de dienst heeft de opdracht gekregen de tekorten terug te dringen. Als dit niet lukt,

neemt het college onpopulaire maatregelen. Waaraan denkt het college? De tekorten bij

SoZaWe zijn eveneens zorgelijk maar hier is sprake van externe factoren vanwege het

wisselend aantal bijstandscliënten.

De VVD maakt de volgende opmerkingen en stelt vragen:

• Met deze begroting regeert het college over zijn graf heen. Enkele prioriteiten worden veilig

gesteld zoals de tram en het Groninger Forum. Het is jammer dat niet nu al voor bezuinigen is

gekozen. De structurele tekorten in de jaren na 2011 zijn nog groter als het nieuwe beleidsgeld

wordt meegenomen. Het creëren van vrije beleidsruimte wordt zo erg beperkt.

• De fractie somt een aantal posten op die wel voor 2010 maar niet voor daarna zijn afgedekt.

Dit komt bovenop de tekorten. Bij het Forum zijn commerciële partijen nodig.

• Blijft het veiligheidsniveau bij de voorgestelde bezuiniging in 2011 gehandhaafd?

• De personeelsstop: gevolg is dat meer externen moeten worden ingehuurd. Wat is het effect?

• De fractie sluit aan bij de opmerkingen van de PvdA over OCSW en SoZaWe.

GroenLinks maakt de volgende opmerkingen en stelt vragen:

• De fractie is blij met de sluitende begroting. Er hoeft in 2010 niet gebruik te worden gemaakt

van het aanbod van minister Bos om eenmalig met een begrotingstekort te werken.

• De fractie is blij met de 25 miljoen voor nieuw beleid en de uitkering voor chronisch zieken,

gehandicapten en ouderen. Het versterken van de reserves is prima.

• Is de aanvulling van de algemene egalisatiereserve wel nodig? Er is namelijk geen rekening

gehouden met het bedrag van 14,1 miljoen voor de AER vanuit de rekening 2008. De fractie

verwijst naar de teksten op de bladzijden 252 en 253.
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• De verhoging van de algemene egalisatiereserve: er is een relatie van de AER met het totale

concernbudget en geprobeerd is dit uit te zoeken. De fractie begrijpt dat een aantal grote

projecten nog niet in de systematiek van het weerstandsvermogen zijn opgenomen omdat

definitieve besluitvorming nog moet plaatsvinden.

• Door de verzelfstandiging van het openbaar onderwijs dalen de totale uitgaven van 800 naar

700 miljoen euro. Kan daarmee de AER als percentage hiervan omlaag?

• Over 2009 ontvangt de gemeente nog een stukje dividend van Essent. Zit dit in de begroting?

• OCSW en SoZaWe: de fractie sluit zich aan bij de opmerkingen van de PvdA.

• De personeelsstop: deze is begrijpelijk maar mag niet te lang duren. Hoe is de stand?

• Loket Lewenborg: de 140.000 euro kan goed vier jaar lang incidenteel worden gefinancierd,

en moet niet uit de tarieven worden betaald.

Het CDA maakt de volgende opmerkingen en stelt vragen:

• De fractie is blij met de sluitende begroting. Het is goed dat de wethouder dit doet en extra

geld opzij zet en de ozb niet verhoogt. De wethouder maakt het karwei goed af.

• Het aantal bijstandsgerechtigden lijkt voor 2010 mee te vallen. Is hier een meevaller te

verwachten?

• OCSW en SoZaWe: jammer dat er nieuw beleidsgeld heen moet. Ondanks het toezicht vanuit

het college zijn er tekorten. Is een herhaling in de toekomst mogelijk?

• Budgetten grote projecten: deze zijn zoveel mogelijk veiliggesteld. Is er nog een risico omdat

het risico van deze projecten slechts deels in het weerstandsvermogen is meegenomen? De

exploitatielasten moeten beheersbaar blijven. De tram krijgt nog een officieel go of no go,

maar over het Forum, Meerstad en Westpoort bestaan zorgen.

• Veiligheidsbeleid: anticipeert de gemeente om het veiligheidsniveau te handhaven vanwege de

geplande bezuiniging in 2011?

• Bladzijde 21: graag uitleg over hoe zonder extra geld anders werken tot andere resultaten

leidt.

• Externe inhuur: een door de raad aangenomen motie blijft belangrijk. Blijft het aandeel

externe inhuur zo hoog?

• Wijkcentrum Lewenborg: uit de brief van het college blijkt dat de bal wordt teruggekaatst naar

de raad. Dit punt komt bij de begrotingsbehandeling terug. Het gaat om 146.000 euro: het is

beter dit niet uit de algemene egalisatiereserve te financieren.

De ChristenUnie maakt de volgende opmerkingen en stelt vragen:

• Het is een mooie begroting met 25 miljoen nieuw beleidsgeld waarvan 20 miljoen naar de

reserve gaat en waarbij de sociale voorzieningen worden gehandhaafd. Dat is prima.

• De ringwegen en de tram zijn grote projecten waarvan de besluitvorming nog niet is afgerond.

Hier zitten risico’s en het weerstandsvermogen is hierop nog niet aangepast.

• De kostendekkendheid bij de brandweer is met 15% erg laag.

• Het weerstandsvermogen: de e. is een d. geworden, dat is prima. Blijvend versterken is nodig.

• Het meerjarenbeeld: dit moet sluitend worden en bezuinigingen zijn nodig. Waardoor ontstaan

fluctuerende budgetten bij SoZaWe? Vanwege de 5,6 miljoen ontstaat een positief

meerjarenbeeld. Graag een toelichting.

• Financiële knelpunten: hoe staat het met de maatregelen bij OCSW?

• Wijkcentrum Lewenborg: dit moet niet uit de tarieven worden betaald. De bal wordt te

gemakkelijk naar de raad teruggespeeld.

D’66 maakt de volgende opmerkingen en stelt vragen:

• De fractie is het eens met de opmerkingen van de ChristenUnie over het weerstandsvermogen

en de grote projecten. De borging van grote projecten wordt in de begroting genuanceerd

beschreven.

• Regio Rail: de inkomsten vanwege Essent zijn wat onzeker.

• Reserve afvalstoffenheffing: wordt het overschot via de heffing terugbetaald aan de inwoners?

• Benchmark andere gemeenten: wat is de stand van zaken?

Student en Stad maakt de volgende opmerkingen en vraagt de mening van de wethouder:
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• Het is jammer dat nu geen veilige bezuinigingen zijn doorgevoerd. Bij de komende

bezuinigingen moeten alle opties worden bekeken.

• Het weerstandsvermogen: de gemeente loopt een risico bij de grote projecten en het

weerstandsvermogen blijft relatief laag.

• De kostendekkendheid van de dienstverlening loopt terug. Een mogelijkheid is het aanpassen

van de interne procesvoering.

• Verbeteren gemeentelijke organisatie: bij het doorvoeren van maatregelen zijn kaders nodig.

Zo kan het nieuwe financiële systeem geruisloos worden ingevoerd.

Wethouder Dekker reageert als volgt:

• De begroting wordt steeds smarter en transparanter. Het college heeft veel op de rol gezet.

Enkele projecten hebben risico’s: de investeringen zijn meestal wel gedekt maar nog niet

allemaal in het weerstandsvermogen verwerkt, zoals Regio Ral en het Forum.

• De algemene egalisatiereserve is daarom niet aan de hoge kant. De AER zou pas omlaag

kunnen als zeker is dat de basis goed is en als plotselinge tegenvallers kunnen worden

opgevangen.

• Het verhogen van reserves is een voorwaarde om projecten te kunnen uitvoeren.

• Het meerjarenbeeld is bij lange na niet sluitend. Op dit moment zijn hierin nog geen

wijzigingen bekend.

• Voor de verkiezingen ontvangt de raad een pakket met mogelijke bezuinigingsmaatregelen.

• Deze begroting houdt bepaalde sectoren overeind, waaronder de sociale. Voor deze laatste

wordt geld vrijgemaakt. Voor 2011 wordt dit anders omdat sommige gelden wegvallen.

• OCSW en SoZaWe hadden de taak voor 1 november de begroting sluitend te maken. De

maatregelen liggen op tafel en het is OCSW gelukt de begroting sluitend te maken. De

wethouders Van Schie en Verschuren gaan hier eerst mee aan de slag voordat de wethouder

Financiën meekijkt. Beide wethouders zijn de eerste lijn wethouders bij deze diensten en de

wethouder Financiën is daar de tweede lijn wethouder.

• Het prognosticerend vermogen van de dienst SoZaWe: de wethouder is hier niet tevreden

over, het moet beter. Er moet meer met bandbreedtes worden gewerkt. Het college heeft een

brief aan de raad gestuurd en gaat vaker met de diensten om tafel. De raad wordt goed op de

hoogte gehouden en er zijn lessen getrokken uit het verleden.

• De SuikerUnie: de 6 miljoen is volgens de nieuwe boxensystematiek bepaald. Het

kostenplaatje van de risico’s wordt vanaf het begin afgedekt.

• Loket Lewenborg: de wethouder zal voor de begrotingsbehandeling een suggestie geven.

• Motie Van der Schaaf-Baldew over sociaal zwakkeren: deze is verwerkt in de brief van het

college over de kredietcrisis. Hij had op de verantwoordingslijst moeten staan.

• De wethouder legt uit waarom in 2011 een begrotingstekort bestaat terwijl de kaspositie goed

is. De gemeente hanteert geen kasstelsel maar een baten- en lastenstelsel. De kaspositie staat

volledig los van het begrotingstekort. Het geld in de kas is gelabeld en de hoeveelheid is

wisselend en afhankelijk van de omvang van de te plegen investeringen.

• Het dividend 2009 van Essent is verrekend in de verkoopprijs.

• Het aantal bijstandscliënten: of er een meevaller is, hangt af van de positie van Groningen ten

opzichte van het landelijk gemiddelde. Over 2009 wordt een incidenteel voordeel verwacht.

• De afvalstoffenheffing: de gemeente mag op begrotingbasis nooit boven 100%

kostendekkendheid komen, dus is er nooit een overschot. Ruimte op rekeningbasis gaat naar

de reserve, ten behoeve van fluctuaties in het tarief.

• De algemene egalisatiereserve: uitgelegd wordt dat uitgegaan is van de eindstand 2008.

• Kostendekkendheid brandweerleges: alleen gebruikersvergunningen leveren geld op.

• Structurele fiscale risico’s: dekking komt van de reserves van de diensten of van de

compensatiereserve BTW. De fiscale kennis wordt verbeterd.

• Het is goed voorstelbaar dat de 10 miljoen voor nieuw beleid door het nieuwe college wordt

ingeleverd om niet voor dat bedrag extra bezuinigingen te hoeven door te voeren.
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De voorzitter sluit de vergadering om 21.25 uur.
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VERSLAG RAADSCOMMISSIEVERGADERING 

FINANCIëN EN VEILIGHEID

FV nr.: 09/08

Datum: 14 oktober 2009

Plaats: oude raadzaal

Tijd: 20.00-22.30 uur

Aanwezig: J.A. Marion (voorzitter),  B. Baldew (PvdA), B. Oost (PvdA), S.W. Telgt (PvdA), L.R. van

Gijlswijk (SP), H. Rademaker (SP), B.G. de Boer (VVD), D. de Haan (GL), B.H. Koops (CDA), J. Seton

(CDA), S.S. Huisman (CU), R.P. Prummel (St.P.), P.J.R. van der Wilt (D66), R. Liefers (S&S); J.P.

Rehwinkel (burgemeester), C.T. Dekker (wethouder), I. Bolle (plv.griffier), W.Th. Meijer (cie.griffier) 

A.1. Mededelingen

Voorzitter: 

• Heet bijzonder welkom de heer Rehwinkel, die als nieuwe burgemeester voor het eerst deze

commissie bijwoont.

• Herinnert aan vragencarroussel begroting op 28 oktober a.s. en aan werkbezoek bij politie op

29 oktober a.s.

• Rondgelegd Collegebrief Voortgang opzetten vakdirectie Stadstoezicht, Burgemeestersbrief

Prioriteiten Veiligheid (ter voorbereiding op werkbezoek aan politie op 29 oktober a.s.),

Burgemeestersbrief Grow-, smart- en coffeeshops (n.a.v. toezegging juni/september) en

Burgemeestersbrief Vernielingen langs routes (n.a.v. vragen VVD, agendapunt B.6.)

• Lastig om datum te vinden voor vergadering rond P&O-zaken. Wellicht 26 november? Wordt

gecheckt met agenda wethouder.

Burgemeester:

• Flyeren en kraampjes politieke partijen: voorstel is om in nieuwe APVG vast te leggen om

algehele ontheffing te verlenen voor politieke partijen.

• Handhaving m.b.t. drinken op straat: geen sprake van steviger optreden, geen koerswijziging,

wordt met gezond verstand gehandhaafd, pas bij overlast wordt opgetreden.

A.2. Vaststelling agenda 

Op verzoek van de burgemeester wordt de volgorde van de agendapunten als volgt gewijzigd:

1. Prostitutie A-kwartier

2. Evaluatie gaslek Lewenborg

3. Vandalisme stapjeugd

4. Onderzoek bij de brandweer

5. Risicomanagement

6. Zomerbrief

A.3. Vaststelling LTA en lijst moties en toezeggingen

Van der Wilt (D66) verzoekt agendering van de antwoorden op de schriftelijke vragen van SP, D66

en Stadspartij inzake C2000

A.4. Conformstukken

Raadsvoorstel Wijziging Algemene Subsidieverordening

Raadsvoorstel VGG
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Oost (PvdA)

• Wel belangrijk om VGG goed in de gaten te houden, vraagt toch aanzienlijk bedrag van

gemeente. Als club niet goed loopt, willen we ook kunnen zeggen dat we ons terugtrekken.

Beide raadsvoorstellen gaan conform naar de raad van 28 oktober a.s.

A.5. Rondvraag

Koops (CDA)

• Ministerie van Financiën gaat onderzoek doen of gemeenten/provincies gelden aanhouden bij

DSB-bank; graag bevestiging dat dit voor gemeente Groningen niet het geval is.

De Boer (VVD)

• Idee in Leeuwarden m.b.t. tegengaan winkelcriminaliteit: de winkeltelefoon; dat

winkels/horeca direct contact kunnen leggen met dienstdoende politieambtenaren op straat;

heeft Groningen ook al zoiets?

Van der Wilt (D66)

• In media melding gemaakt dat politiehelicopter tijdens 4 mijl ervoor heeft gezorgd voor

vertraging in het sms-verkeer in centrum. Graag nadere informatie, m.n. ook vraag of dit ook

andersom voor kan komen, want dat zou ernstiger zijn (als door grote mensenmassa’s

communicatie tussen politie en hulpdiensten in gevaar zou komen).

Prummel (St.p.)

• Wat is opvatting van burgemeester op voorgenomen beleid minister BZK om dronkenschap

op straat strafbaar te stellen? Ziet hij ook het beeld van tienduizend arrestanten op

zaterdagavond voor zich? Is dit geen overbodig beleid aangezien openbare dronkenschap al

strafbaar is?

Huisman (CU)

• In media berichten over toename asielactivisme, en het steeds geweldadiger worden daarvan.

Is daar in Groningen ook sprake van, en zo ja, hoe wil het college daarmee omgaan?

De Haan (GL)

• Tijdens uitgaansuren hinder ondervonden van werkzaamheden voor leggen van kabels voor

Groninger Forum. Erg krap bij Hotel De Doelen en bij de Febo. Soms lijkt er meer afgezet

dan nodig. Kan college bevorderen dat er zo weinig mogelijk zaken onnodig worden afgezet?

Hoe meer je mensen in sleuf perst, hoe gemakkelijker er ruzie ontstaat. Kunt u ook bevorderen

dat deze werkzaamheden z.s.m. zijn afgerond? 

Burgemeester

• Horecatelefoon is in Groningen al onmisbaar geworden, zal bezien hoe het zit met de

winkeltelefoon, wellicht meenemen in traject Keurmerk Veilig Ondernemen.

• Van wisselwerking tussen politiehelicopter en sms-verkeer tijdens 4-mijl was geen sprake.

Storing in sms-verkeer is niet veroorzaakt door politiehelicopter, fout lag bij technische

mensen van 4-mijl. 

• Nog niet erg enthousiast over idee van minister Ter Horst m.b.t. dronkenschap op straat / het

uitvoeren van blaastesten op straat. Ziet nog niet helemaal voor zich hoe het zou moeten

worden uitgevoerd. Wat ontstaat er aan emotie als je grote groepen mensen aan blaastest

onderwerpt. Wij denken andere middelen te hebben om op te treden tegen openbare

dronkenschap, is helaas m.n. later in de nacht wel echt een probleem.

• Ons in stad niets bekend van asielactivisme, niet als korpsbeheerder van op de hoogte gesteld. 

• We doen er alles aan om de werkzaamheden rond Groninger Forum zo beperkt mogelijk te

houden, zijn ons bewust van problemen die hierdoor in uitgaansuren worden veroorzaakt.

Tijdens Glazen Huis / Serious Request zijn werkzaamheden voorlopig weer achter de rug.

Wethouder Dekker

• Gemeente houdt geen tegoeden aan bij DSB.

Voorzitter 

• Verzoekt namens auditcommittee om aandachtspunten aan te leveren voor controle

jaarrekening door accountant, t.b.v. dienstverleningsplan.
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B.1.  Collegebrief prostitutie A-kwartier

Inspreker

Van der Velde

• Spreekt als advocaat van de heer Music, eigenaar van aantal panden in A-kwartier, waarin met

alle vergunning prostitutie-inrichtingen worden geëxploiteerd. Deze panden zijn in 2001/2002

grondig gerenoveerd om ze te laten voldoen aan alle gemeentelijke eisen. Naar aanleiding van

voornemen van de burgemeester om de prostitutie te verplaatsen naar Nieuwstad vraagt de heer

Music zich af hoe wordt omgegaan met de belangen van de eigenaren. Enige wat voorstel

hierover zegt  is dat er geen geld is om de panden op te kopen. Je kunt echter niet zomaar de

bestemming van die panden afhalen zonder de eigenaren te compenseren. Graag reële, faire

compensatieregeling. Komt die er niet, dan is de heer Music genoodzaakt zich met alle juridische

middelen tegen verplaatsing te verzetten. We gaan er vanuit dat dat niet nodig zal zijn. 

Cuperus

• Spreekt als secretaris van de buurtvereniging A-kwartier. Hoopt dat raad besluit om

raamprostitutie uit A-kwartier te verwijderen, in vervolg op het verwijderen van de

straatprostitutie een aantal jaren geleden. Overlast was enorm: drugshandel, rondjesrijders,

geweld, vernielingen etc – algehele sfeer van onveiligheid, intimidatie en bedreiging. Dat is

gelukkig voorbij. Nu alleen de raamprostitutie nog. De legalisering daarvan heeft niet de

verbetering gebracht waarop was gehoopt. In een woonwijk als het A-kwartier kan geen

raamprostitutie zijn door overlast die dit met zich meebrengt. Nog steeds rondjesrijders,

nachtelijk lawaai, dronkenschap etc. 

Commissie

Telgt (PvdA)

• Onderzoek geeft nogal wat redenen om prostitutie juist niet te verplaatsen, bijv. het uit het

zicht verdwijnen van slachtoffers mensenhandel, de grote verschillen tussen de culturen.

Belangrijkste punt is er geen direct verband is tussen de overlastgevende criminaliteit en de

prostitutie. Verplaatsing zal daarom geen oplossing zijn. 

• Overlast zal wel per direct moeten worden opgelost; bewoners hebben daar al vele jaren heel

veel last van. Daar moet de focus op liggen. 

• Als er een definitief voorstel van het college ligt, zullen wij dat op z’n merites beoordelen.

Seton (CDA): Bent u in principe wel akkoord met verplaatsing?

Telgt (PvdA): Het rapport geeft het college ongelijk op punten waarop gezegd wordt dat

daarom prostitutie daar zou moeten verdwijnen, dus op basis daarvan kunnen wij niet zeggen

dat de raamprostitutie moet verdwijnen uit het A-kwartier. Wij zien daar nog geen redenen

voor, anders dan dat de bewoners dat vanzelfsprekend graag willen.

Seton (CDA): U zegt dat u een voorstel op z’n merites zult beoordelen; welke merites

hanteert u dan, op grond waarvan u al dan niet zult instemmen? 

Telgt (PvdA): Dat kunnen we nu nog niet zeggen. We zien alleen nu nog niet voldoende

redenen voor verplaatsing. Als in rapport was aangetoond dat de overlast van drugsdealers,

mensenhandel etc. direct verbonden was aan raamprostitutie lag dat heel anders.

Prummel (St.P): Speelt het voor de PvdA dan helemaal geen rol dat de bewoners van het A-

kwartier jaar en dag hun nood hebben geklaagd bij de politiek over de overlast, terwijl dat in

de andere prostitutiewijk niet het geval was?

Telgt (PvdA): Wij vinden juist dat die overlast per direct hard moet worden aangepakt.

Prummel (St.P): Dan is de consequentie toch dat u de raamprostitutie daar verwijdert, de bron

van alle ellende?

Telgt (PvdA): Die conclusie trekken wij dus niet.

De Boer (VVD)
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• Het gaat hier om erfenis van oud-burgemeester Wallage. Geen initiatief van raad maar van

burgemeester. 

• Aan de ene kant speelt hier de kant van ruimtelijke ordening: wat willen we met deze wijk?

Museumkwartier klinkt heel mooi, maar je zit wel met aantal functies daar die je niet zomaar

kunt wegbestemmen. Advocaat Music gaf terecht aan dat we rekening zullen moeten houden

met vraag hoe we met ondernemers omgaan. Zomaar vergunning intrekken heeft

consequenties die ik op dit moment niet kan beoordelen.

• Overlast heeft vast relatie met de functies die daar zijn. Maar belangrijkste is dan toch:

strenger handhaven.

Telgt (PvdA): Het rapport zegt toch dat er geen oorzakelijk verband is tussen overlast en

prostitutie?

De Boer (VVD): Ik heb daar zo mijn eigen overtuiging bij, het één trekt het ander aan.

• Nog niet uit over al dan niet wegbestemmen van prostitutie, rapport overtuigt niet. Culturen in

de twee buurten zijn wel heel verschillend. Verder moet er draagvlak zijn in de buurt; zijn ook

andere ondernemingen die relatie hebben met prostitutiebranche. Daarnaast is er nog de vraag

van de kosten.

• Graag aantal scenario’s in de tijd uitzetten: wat betekent het, kan het ‘step by step’ etc?

Van der Wilt (D66)

• Oorspronkelijke functie van de buurt: heel levendig, veel bedrijvigheid, veel kunstenaars. Wij

zien die levendigheid graag weer terug in A-kwartier. Is er op dit moment niet, veel overlast,

kwijnende prostitutie. Wel degelijk idee dat er verband is tussen prostitutie en overlast. Wordt

tijd dat daar wat aan wordt gedaan. 

• Wij volgen lijn van college om daar prostitutie te gaan sluiten.

• Eens met gedachte om er museumkwartier van te maken, hoort wel  heldere, stevige, complete

aanpak bij; nadenken over ateliers in de buurt, extra horeca, detailhandel en winkels.

• Probleem: er zullen wellicht panden moeten worden aangekocht, maar daar is op dit moment

geen budget voor. Wanneer krijgen we daar meer zicht op wat daar voor nodig is en hoe

college dit wil gaan aanpakken.

• Komt er door verplaatsing geen capaciteitstekort in Nieuwstad? Hoe gaat college daarmee om?

• Rapport zegt dat prostituees uit A-kwartier zeer waarschijnlijk niet over zullen gaan naar

Nieuwstad; voelen zich nu thuis in A-kwartier, onzeker wat er straks met deze dames gebeurt.

Moet goed sociaal plan komen.  

Liefers (S&S)

• Onderzoek biedt voldoende aanleiding om tot verhuizing over te gaan. Louche karakter van

A-kwartier trekt overlast aan. Als je angel eruit haalt kun je met symptoombestrijding overlast

weghalen. Hangt ook voor groot deel af van bestemming die A-kwartier krijgt. 

• Financiële haalbaarheid niet echt duidelijk, ook als het gaat om compensatie waar inspreker

het over had. Moet goed naar gekeken worden.

• Verhuizing naar Nieuwstad heeft als probleem dat prostitutie dan de looproute van station

naar centrum gaat flankeren. Als teveel panden daar prostitutiebestemming krijgen wordt dit

onderdeel van visitekaartje van Groningen.

Huisman (CU)

• Om laatstgenoemde reden heeft ChristenUnie altijd gepleit voor verplaatsing van Nieuwstad

naar A-kwartier. Navraag leert echter dat dit geen reële optie is i.v.m. onveiligheid van het A-

kwartier. Grote vraag is waarom veiligheid van A-kwartier ondanks eerdere beloftes nooit

structureel is verbeterd.

• Wij kunnen leven met voorgestelde verplaatsing, al hadden we liever gezien dat het helemaal

werd afgeschaft. Rapport wijst erop dat legalisering zelfs heeft geleid tot toename van aantal

illegale situaties. 

• Als prostitutie uit A-kwartier wordt verplaatst moet er structureel aandacht worden gegeven

aan drugsoverlast aldaar. Ook oppassen voor verplaatsing van problematiek als gebied minder

levendig wordt. 

• Verplaatsing naar Nieuwstad moet niet leiden tot uitbreiding van dit gebied.
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• Schrijnend dat rapport laat zien dat arbeidsverhoudingen in de branche na de legalisering

nauwelijks zijn veranderd. Hebben wij diverse keren op gewezen. Emotioneel welbevinden is

verslechterd, er is sprake van ongelijke machtsverhoudingen en ontevredenheid bij prostituees

over lage inkomsten. Daarom teleurstellend dat er tot nu toe heel weinig ideeën vanuit het

college komen over uitstapprogramma’s en hulp aan prostituees. Verzoek aan college om zich

hier komende tijd actiever in te verdiepen en contact op te nemen met organisaties als de Rode

Draad in Amsterdam.  

Rademaker (SP)

• Wij kunnen ons vinden in voorstel van college tot verplaatsing. Wel zorgen over financiële

risico’s die er zijn. Juridisch de zaken goed aanpakken. 

• Uiteraard in A-kwartier nu al beginnen met structurele, systematische aanpak van overlast. 

• Bewoners rond Nieuwstad goed informeren, uitleggen wat consequenties zijn etc.

Prummel (St.P.)

• A-kwartier is in eerste plaats woonbuurt, altijd ook geweest. In verleden vond daar ook

prostitutie plaats, maar daaromheen had je toen geen grimmige sfeer. Laatste jaren sterk

veranderd. Pogingen om situatie rond prostitutie te normaliseren zijn volslagen mislukt. Buurt

moet snel gesaneerd worden. We moeten met deze wijk heel andere dingen gaan doen, m.n.

woningen.

• Dit hoeft geen uitbreiding van Nieuwstad te betekenen. Economische basis van prostitutie in

Nederland is zwak. Dames verdienen per klant steeds minder. Daarom sector saneren door

minder in plaats van meer ramen.

• Aangezien economische basis van prostitutie zwak moeten we vooral niet royaal zijn met

schadevergoedingen. Al helemaal niet te billijken omdat overlast in de buurt niet geheel los te

zien is van verantwoordelijkheid die ondernemers aldaar hebben gedragen.

De Haan (GL)

• Rapport laat duidelijk zien dat opheffing van bordeelverbod geen oplossing heeft geboden als

het gaat om zaken als mensenhandel. Dat is meest ontluisterende aan dit rapport. Verplaatsing

zal hiervoor geen oplossing zijn. Politie zal hier onverminderd bovenop moeten zitten. 

• Rapport is al weer tijdje oud, zijn de leegstandcijfers die genoemd worden nog steeds de

praktijk? Is wel cruciaal voor de discussie. Zo ja, dan zijn wij voor verplaatsing. In Nieuwstad

is de leegstand groter, en buurt is ook beter beheersbaar om randverschijnselen in toom te

houden. Biedt ook betere toekomst voor A-kwartier.

• Daarmee is het nog niet gerealiseerd. Voor Muurstraat geldt al vele jaren uitsterfbeleid, maar

heeft nog niet geleid tot enige vermindering. Kennelijk is er geld nodig om daar enige vaart in

te krijgen, zie ook inspraak advocaat. Op zich bespreekbaar, maar wel benieuwd om welke

orde van grootte het gaat. Gezien economische recessie kunnen we ons geen enorme

schadevergoedingen veroorloven.

Seton (CDA)

• We zien wel iets in beweging die college wil maken, gezien overlast in buurt. Op zich is het

waar dat overlast niet automatisch verdwijnt met het weghalen van de prostitutie, maar in

rapport wordt de criminele omgeving van prostitutie wel als één van de factoren genoemd die

hoort bij de optelsom waardoor overlast ontstaat. Dus geen één op één relatie overlast –

prostitutie, maar het één staat ook niet los van het ander. Dat is voor ons reden – ook gezien de

overlast die in de buurt gevoeld wordt – om voor de verplaatsing te zijn. Het stuk geeft ook

aan dat voor de handhaafbaarheid de Nieuwstad veel geschikter is (verlichting, geen steegjes).

Telgt (PvdA): Denkt u dat als de prostitutie uit A-kwartier verdwijnt de handhaving aldaar

wel beter gaat?

Seton (CDA): Er zal daar dan minder hoeven te worden gehandhaafd omdat er toch een link

zit tussen overlast en prostitutie.

• Financieel probleem: ondernemers moeten op nette manier worden gecompenseerd als

bestemming wordt gewijzigd; en met het weghalen van de prostitutie is de woonomgeving in

het A-kwartier nog niet hersteld. Benieuwd hoe college dat voor zich ziet.

Burgemeester
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• Kent vanuit eigen ervaring de problemen in het A-kwartier en weet hoelang er al tegen

geprotesteerd is. Nu weer met politie wezen kijken, werd hem koud om het hart: misstanden,

gevallen van mensenhandel, ellende die erdoor wordt aangetrokken. Je zult er maar wonen. Je

zou het liefst willen dat het helemaal verdween. Dat zal niet lukken, maar we moeten wel

proberen beter met de randverschijnselen om te gaan, veiligheid beter waarborgen. En dat kan

in Nieuwstad. En nu de kans er is gezien de capaciteit om alles op één plek te concentreren,

moet je dat ook doen. 

• In dit stadium is het voor ons vooral van belang om te weten of uw raad de richting steunt.

Daarna komt er nog heel veel kijken, we zijn er nog lang niet. Bijv. ook het probleem van de

financiën, en het feit dat als je de prostitutie weghaalt de ellende eerst alleen maar erger wordt.

• De PvdA kan zeggen dat er geen direct verband is tussen overlast en prostitutie, maar het is

absoluut zo dat de overlast pas kan worden aangepakt als de prostitutie is verdwenen.

Daarmee schep je voorwaarden voor een beter leefbare buurt. Het weghalen van de prostitutie

zelf is niet de directe oplossing voor de criminaliteit, die moet je dan juist extra in de gaten

houden, kan zelfs in eerste instantie verergeren, maar je schept wel de voorwaarden voor iets

wat beter zou kunnen worden.

Telgt (PvdA): Bent u het wel eens met wat in het rapport staat, dat de criminaliteit niet één op

één verbonden is met de prostitutie daar? U zegt dat als de prostitutie verdwijnt de

criminaliteit pas echt kan worden aangepakt, dat lijkt wat tegenstrijdig met wat in het rapport

staat. Nergens in het rapport staat de garantie dat als de raamprostitutie verdwijnt de

criminaliteit aangepakt kan worden. Waarom kan dat nu niet?

Burgemeester: Het rapport doet inderdaad geen uiteindelijke uitspraak over wel of niet

verplaatsen, maar geeft aan de hand van marktonderzoek wel aan dat verplaatsing/concentratie

mogelijk is gezien vraag en aanbod. En dan is het zeker niet zo dat de garantie er is dat de

overlast met de prostitutie verdwijnt. Integendeel, de kans bestaat dat de problemen daar eerst

verder zullen toenemen, zullen we heel erg bovenop moeten zitten.

• Er is geen sprake van dat vergunningen zomaar worden ingetrokken. Er worden steeds

vergunningen verleend voor een periode van drie jaar, dus in principe kan er tot 2016 nog

twee keer een vergunning worden verleend. We gaan geen vergunningen intrekken, maar

toewerken naar situatie die we over zes jaar willen hebben.

• Er is al jarenlang sprake van strikte handhaving m.b.t. de overlast, we zijn nu tot de conclusie

gekomen dat nog meer handhaven niet de oplossing is voor het overlastprobleem; willen we

het probleem oplossen zullen we eerst de prostitutie daarvandaan zien te halen. 

• Als de raad vandaag instemt, begint per direct de overgangstermijn van zes jaar. Beleidsregels

worden aangepast, de communicatie met de branche wordt opgestart. Dan zullen we ook de

verschillende scenario’s voor de aanpak ontwikkelen en aan u voorleggen.

• Wij willen stevig inzetten op het terugbrengen van de levendigheid in het A-kwartier. Daar

zullen zeker financiën beschikbaar voor moeten worden gemaakt. Die zijn inderdaad nog niet

beschikbaar, maar we komen z.s.m. met een voorstel. 

De Boer (VVD): Jammer dat u aangeeft dat we ‘uitgehandhaafd’ zijn, had gehoopt dat daar

ook nog stukje van oplossing zou liggen, meer op korte termijn. Nu voorliggende oplossing is

voor de lange termijn. Wij gaan daar niet voor liggen, zien ook het perspectief wel van

levendig A-kwartier. Alleen, er komen wel enorme bezuinigingen aan, terwijl dit wel geld gaat

kosten. Dat wordt nog moeilijk verhaal. Wellicht dat we deze richting wel willen, maar dat de

uitvoering financieel niet mogelijk zal blijken…

Burgemeester: Inderdaad niet het meest ideale moment om financiën te moeten vrijmaken.

Wel de verschillende financiën uit elkaar houden. Aan de ene kant financiën m.b.t.

heropbouw/herinrichting van de wijk, aan de andere kant evt. schadeloosstelling van

ondernemers. Over dat laatste moeten maar niet teveel illusies worden gemaakt. 

• Goed ‘sociaal plan’ (of hoe je het ook gaat noemen) komt er zeker. Als je de huidige situatie

zo treurig vindt, mogen de vrouwen die nu al in miserabele omstandigheden verkeren niet de

dupe worden van de verhuizing. We zorgen voor goede sociale begeleiding met de instanties

die daarvoor zijn. 
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• Wij stellen in principe geen middelen beschikbaar als het gaat om de ondernemers die daar nu

gevestigd zijn. Wij bieden de mogelijkheid om hun bedrijf op een andere plaats voort te

zetten. Het is niet zo dat ze van de ene op de andere dag worden gedwongen om hun

werkzaamheden te beëindigen, daar gaan twee vergunningperiodes van drie jaar overheen.

Dus toezegging dat er niet royaal met allerlei schaderegelingen wordt gestrooid.

De Boer (VVD): U zult wel het aspect planschade mee moeten nemen. 

Burgemeester: Er is gecheckt welke risico’s wij lopen, en met het kiezen van deze termijnen

lijken die nihil.

Van der Wilt (D66): U zegt aan de ene kant dat er geen middelen beschikbaar zijn om aan het

eind van de zes jaar bijvoorbeeld panden aan te kopen, aan de andere kant zegt u dat u met een

plan komt waarin een hele reorganisatie van de buurt wordt gepresenteerd. We zitten dan

echter wel met het probleem dat een groot deel van de panden in bezit is van eigenaren zonder

vergunning, terwijl wij die straten weer nieuw, vrolijk en bruisend willen maken. Dat bijt

elkaar toch?

Burgemeester: We hebben nú die middelen niet beschikbaar, maar wat ik u toezeg is dat wij

z.s.m. met een voorstel in uw richting komen voor het vrij maken van geld wat benodigd zal

zijn om daadwerkelijk een verbetering van de wijk aan te brengen. Middelen nú niet

beschikbaar maar zullen dus heel snel beschikbaar moeten worden gesteld. Daarnaast komen

nu ook anderen aan zet, bijv. woningcorporaties die in gelegenheid zullen worden gesteld om

panden op te kopen.

• Uitstapprogramma’s zijn er al wel, maar die zullen meer de aandacht krijgen in het kader van

de aanpak van mensenhandel volgend jaar, hebben we extra middelen voor vrij gemaakt. 

• Verplaatsing naar Nieuwstad betekent geen uitbreiding van dat gebied, er is daar al voldoende

capaciteit beschikbaar.

• We zijn ons er heel goed van bewust dat na het verdwijnen van de prostitutie we eerst een

wijk zullen overhouden die door leegstand van alles zal bieden wat we ook niet willen.

Voorzitter concludeert dat de meerderheid van de commissie instemt met de voorgestelde

beleidsrichting.

B.5. Collegebrief Evaluatie gaslek Lewenborg

De Boer (VVD)

• In de evaluatie mist het volgende: omstanders hebben heel lang te dicht op het gebouw

gestaan, pas later is de kring groter gemaakt. 

• Recent weer enkele gaslekken geweest, zit er enig verband tussen? 

Burgemeester

• Verklaring voor het feit dat het niet in de evaluatie wordt genoemd: er is niet iets als een tabel

met normen over de afstand die door omstanders moet worden gehouden. Situatie moet steeds

opnieuw worden ingeschat, cirkel kan steeds moeten worden vergroot. Ook in Lewenborg

moest inschatting ter plekke worden gemaakt, geen aanwijzingen dat die niet goed is gemaakt,

maar de cirkel moest wel steeds worden vergroot.

Van Gijlswijk (SP)

• Afgelopen week drie keer gaslek, is dat nu allemaal toeval? Als het allemaal losstaande

incidenten zijn, is het misschien goed om in overleg te gaan met gasbedrijf over hoe dit kan

worden voorkomen. De mensen slaat toch de schrik om het hart als ze met zo’n situatie te

maken krijgen.

Seton (CDA)

• Er is in de evaluatie sprake van het ontbreken van goed kaartmateriaal, geweten aan het niet

goed werken van verbindingen tussen veld en aansturing. Wat is de achtergrond hiervan? Gaat

het om menselijke of technische verbindingen? Het laatste geval zou onrustbarend zijn.

Burgemeester

• De vraag of er sprake is van toeval vraagt om beantwoording. Contact met Enexis is er nu toch

al en dan zou het de moeite waard zijn om deze vraag aan hen te stellen.
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• Niet het punt van de verbindingen is het grote probleem, er is sprake van mobiele keten van

waaruit gewerkt wordt, maar het daardoor ontbreken van goed kaartmateriaal. Dat is punt van

zorg en daar wordt verder naar gekeken.

B.6. Vandalisme Stapjeugd 

De Boer (VVD)

• Er is ergernis ontstaan over vernielingen langs routes (brievenbussen, ruiten, auto’s). Is het

waar wat in de media stond dat er toename te signaleren is? U zegt in brief dat routes niet

traceerbaar zijn, maar je kunt toch radialen vanuit centrum trekken waar dit sterker zal spelen.

Vervolgens is de vraag wat we eraan gaan doen. We zijn voor strengere aanpak van dit soort

zinloos geweld. Hoe kunnen we dader meer op heterdaad betrappen? ’s Nachts meer

patrouilleren. Hoe gaan we schade op hen verhalen?

Van Gijlswijk (SP): Burgemeester heeft in brief geschreven dat OM bereid is camera’s in te

zetten. Wat vindt u daarvan? Heeft weinig zin om te discussiëren over strafmaten, want daar

gaat gemeente niet over.

De Boer (VVD): Qua preventie gaan wij voor slachtoffer, niet voor dader, dus inleveren van

stukje privacy is helaas noodzakelijke bijkomstigheid.

Van Gijlswijk (SP): Waar moeten die camera’s dan komen, er zijn immers volgens de brief

geen slooproutes bekend? Moeten dan alle routes vanuit het centrum maar volgehangen

worden met camera’s?

De Boer (VVD): Niet op voorhand, maar laat het OM die vraag beantwoorden.

Burgemeester

• Er is niet het beeld van enorme toename van het aantal vernielingen. Maar ik ben pas tevreden

als het op nul staat. Het is me een doorn in het oog, niet te accepteren. We kunnen echter niet

constateren dat er vaste routes zijn waarlangs vernielingen worden aangebracht. Betekent niet

dat ze er niet zijn, maar we kunnen ze uit de cijfers niet halen. We zijn afhankelijk van mensen

die aangifte doen. Daarnaast zit politie in buurtpanels, hoort zo ook wat er in buurten speelt.

We zullen er samen met politie en OM alles aan doen om dit soort vernielingen tot het nulpunt

terug te brengen. Zaak van evt. nodig geachte camera’s bij OM laten. 

De Boer (VVD): In Amsterdam kent men het weekendarrangement: dader die wordt opgepakt

blijft hele weekend vastzitten. Schijnt te werken. Verder werkt ook het toepassen van snelrecht

preventief. Wat vindt u daarvan? 

Burgemeester: Wij passen al snelrecht toe bij grote evenementen of bij geweld en brutaal

gedrag jegens politieagenten. In die zin zitten we er bovenop. Maar ik blijf vooral de mensen

die de dupe zijn oproepen om aangifte te doen. Dat gebeurt heel vaak niet, voor verzekering

achten ze het niet nodig omdat ze dan misschien no-claimkorting kwijt. Maar willen we iets

aan dit probleem doen, en de zaak goed in kaart brengen, dan zullen we dat wel met z’n allen

moeten doen. Iedereen moet er dus bovenop zitten.

Van Gijlswijk (SP)

• Verbaast over opmerking dat ophangen van camera’s aan OM wordt overgelaten. In kader van

opsporing na aangifte tijdelijk camera’s ophangen (om aangiftebereidheid te vergroten) is

prima, maar structureel hele stad volhangen met camera’s zal toch eerst zaak van discussie in

de raad moeten zijn. 

Burgemeester: Het eerste is wat ik bedoel.

Seton (CDA)

• Onze indruk is dat bij bewonersorganisaties etc. nog wel meer informatie te vinden is over

slooproutes. Graag gebruik van maken.

Liefers (S&S)

• Zijn er naast camera’s en buurtpanels nog andere oplossingen om meer zicht op probleem te

krijgen? 

Burgemeester

• Mijn motto om probleem/slooproutes in kaart te brengen is: aangifte, aangifte, aangifte!
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B.4. Collegebrief Onderzoek bij Brandweer Groningen

Van Gijlswijk (SP)

• Is er tussen het onderzoek uit 2002 en dit nieuwe onderzoek wel voldoende gedaan om de

situatie bij de brandweer te verbeteren? In hoeverre bestaat het risico dat we over zeven jaar

weer eenzelfde rapport zullen bespreken? 

• Het lijkt erop dat de ondercommandant is ‘geofferd’; denkt het college dat daarmee de

problemen zijn opgelost? Hoe kijkt u aan tegen de verantwoordelijkheid van de andere

verantwoordelijken? Wat gaat u doen om vertrouwen van brandweermannen in leiding en van

brandweer als geheel in college te herstellen, en de afstand tussen Sontweg en Grote Markt te

verkleinen? Wij vinden dat er komende tijd meer gedaan moet worden dan ontwikkelings- en

trainingsprojecten voor het middenkader.

• Uit de krant begrepen dat er een oplossing is voor de problemen rond het arbeidstijdenbesluit.

Welke is dat? Heeft lang geduurd, welke les kunnen we daaruit trekken? 

• Op welke termijn kunnen de aanbevelingen geïmplementeerd zijn? Belangrijk dat

gemeenteraad daarbij betrokken blijft, dat college raad daar regelmatig van op de hoogte stelt. 

• Ondanks alle spanningen is betrokkenheid van brandweer onverminderd groot,

brandbestrijding en hulpverlening geen moment in geding geweest, verdient korps grote

complimenten voor.

Oost (PvdA)

• Goed rapport, horen we ook vanuit brandweer zelf en vakbond. Mooi dat college voorstellen

daarin overneemt, is goede basis. Ook mooi dat er akkoord is bereikt over ATB.

• Er is sprake geweest van langdurige veenbrand, veel meer dan kwestie van arbeidstijden.

Heeft veel van de medewerkers gevraagd. Waarom niet eerder opgepakt door dienstleiding en

wethouder? 

• In de krant ook opmerkingen over de rol van de wethouder in dezen, graag reactie van

wethouder.

De Boer (VVD)

• Kan zich grotendeels aansluiten bij vorige sprekers. Complimenten voor het feit dat werk

gewoon én goed doorging. Maar hoe kan het dat er ondertussen van alles onderhuids aan de

hand is? 

• Waarom bij ATB-probleem niet gewoon gekeken naar hoe het bij andere brandweerkorpsen is

geregeld? Moet toch niet zo moeilijk zijn?

Huisman (CU)

• Geschrokken van bevindingen uit het rapport. Waarom bij brandweer niet gebruikelijk om

ieder jaar een medewerkersbetrokkenheidsonderzoek te doen? Waarom vinden tot op heden

niet structureel functioneringsgesprekken plaats? Waarom zijn mensen op werkvloer niet

vertegenwoordigd in bijv. de OR? Welke oplossingen zijn er gekozen om in de toekomst dit

soort problemen te voorkomen? 

Liefers (S&S)

• Probleem met verschillende episodes. Mooi dat functioneren tot nu toe er niet onder leidt,

maar ervoor oppassen dat dat ook niet gaat gebeuren. Vertrouwen in leiding moet je terug zien

te krijgen. Vereist sensitieve houding. 

Seton (CDA)

• Sluit zich aan bij compliment aan brandweer dat de zorg ondanks interne strubbelingen steeds

op peil is gebleven. 

• Vraag aan college na oplossing voor ATB-conflict: is dit nu begin van weg omhoog, hebben

we er vertrouwen in dat we te pakken hebben waar het probleem zit en dat we van nu af aan

weer kunnen gaan opbouwen? 

De Haan (GL)

• Voortdurend sprake van slechte communicatie. Vreemd omdat we te maken hebben met

werksituatie waarbij men 24 uur per dag in dienst is, dus alle tijd om uitvoerig te

communiceren. 
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• Daarnaast conflict over ADV-uren. Ook heel vreemd, na het Europese besluit dat ook de

slaapuren moesten worden betaald, was Groningen één van de eersten die dat geld ging

bijleggen. Hopelijk nu een oplossing waarbij niet meer betaald wordt voor niet-gewerkte uren,

dat ADV moet worden uitgelegd zoals rapport doet staat als paal boven water.

Wethouder Dekker

• 2002 rapport Twijnstra/Gudde: communicatie kon verbeterd worden; diverse aanbevelingen

overgenomen, niet allemaal, bijv. niet een aparte brandweercommissie voor de

medezeggenschap (wilde brandweer zelf ook niet).

• 2005 van rijkswege FLO afgeschaft, heeft binnen brandweer diepe wonden geslagen; diverse

bijeenkomsten samen met burgemeester ter plaatse, toen gekozen voor Gronings maatwerk.

• Toen Europees ATB; korps werkte 54 uur, moest terug naar 48 uur; Groningen één van eerste

die gezegd heeft: gaan we goed regelen, extra mensen in dienst, 600 duizend structureel

beschikbaar gesteld. 

• Alles bij elkaar betekent dit dat mensen van brandweer afgelopen jaren behoorlijk wat voor

hun kiezen hebben gekregen. Dat gecombineerd met feit dat er sprake was van frictie tussen

leiding en medewerkers zorgde ervoor dat het in april escaleerde, waardoor we ook niet tot

afronding van ATB-dossier kwamen. Toen meteen gaan praten, bleek sprake van

vertrouwensbreuk, gekozen voor extern onderzoek. 

• Geschrokken van bevindingen van commissie-Bolle, zowel college als management.

Aanbevelingen volledig overgenomen. Betreft (opnieuw) medezeggenschap, het coachen van

middenmanagement, organisatieontwikkeling en aanstellen interim-manager. 

• Akkoord over ATB houdt in: ADV-uren blijven tot 31 december behouden, komen daarna te

vervallen; er worden afspraken gemaakt over opgebouwde verlofstuwmeren, vergoeding voor

specifieke kosten ziektekostenverzekering.

• Afstand tot stadhuis: afgelopen jaren heel veel contact/overleg geweest, had heel erg te maken

met wil om eruit te komen; zodra ondernemingsraad signaal afgaf van veenbrand hebben we

meteen ingegrepen

Van Gijlswijk (SP): Het gaat er niet om hoe vaak u daar geweest bent, maar dat de

brandweermensen weer vertrouwen hebben in het politiek bestuur van deze stad. Er is meer

dan alleen ondernemingsraad, er zijn ook mensen op de werkvloer. Daarom vraag: moeten we

niet meer doen dan begeleidingstrajecten voor middenkader?

Wethouder Dekker: We hebben een AD voor het aansturen van de organisatie, dat moeten

we ook zo houden, wethouder heeft bestuurlijke taak, werkt m.n. via AD. Het  mag duidelijk

zijn dat wij zorg hebben, net als AD, we houden vinger aan de pols, wij kunnen u daar op

gezette tijden nader over informeren. 

• Herkent beeld niet dat de vakbondsvertegenwoordiger in de krant heeft geschetst, laat die voor

zijn rekening. Dolblij met akkoord, we kijken nu niet meer achteruit maar vooruit. 

• Sluit zich aan bij compliment dat brandweer ondanks alles gewoon professioneel het werk is

blijven uitvoeren.

B.2. Collegebrief Risicomanagement

Baldew (PvdA)

• We hebben ons altijd sterk gemaakt voor risicomanagement, meerdere moties hierover

ingediend. We kunnen ons vinden in voorliggende vervolgplan, daarin rekening gehouden met

moties, betere borging voor risicomanagement in ambtelijke organisatie, gekoppeld aan

veranderagenda, prestatiemanagement en P&C-cyclus. Vertrouwen in top-down aanpak die nu

is aangekondigd, wachten met spanning eerste voortgangsrapportage m.b.t. invoering

risicomanagement af. 

De Boer (VVD)

• Blij en content met rapport. In huidige tijd neemt kans dat meerdere risico’s zich tegelijk

voordoen toe. Daar doet evt. andere methode tot bepaling weerstandsvermogen niets aan af.

Des te blijer dat er uniform risicomanagement komt in hele organisatie.

Koops (CDA)
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• Allang aangedrongen op goed doordacht riskmanagement. Proces heeft nogal wat vertraging

opgelopen door zoeken van projectmanager. Gelukkig is die er nu en eindelijk ligt er een

voorstel waarvoor ook draagvlak is. Concept spreekt ons aan, is goed doordacht. Logisch dat

je aansluiting zoekt bij al lopende processen, maar we zijn tevreden omdat implementatie nu

voortvarend wordt opgepakt. 

Van der Wilt (D66)

• Ook al vaak aangedrongen op goed risicomanagement. Kunnen ons goed vinden in

voorliggende plan. Sluit goed aan bij ingezette cultuurveranderingsproces. Met name het feit

dat verantwoordelijkheid voor risicomanagement in de lijn wordt weggezet. Wel belangrijk

dat koppeling naar concern / concerncontroller goed en uniform gebeurt. 

Liefers (S&S)

• Goed plan om risicomanagement integraal in organisatie terug te brengen. Wel belangrijk om

goed in de gaten te houden dat het in de hele organisatie goed tussen de oren komt te zitten:

risico’s op tijd zien en aan juiste mensen doorgeven. 

Huisman (CU)

• Blij dat er nu een stuk ligt. Wel lastig leesbaar. Wil graag gebruik maken van uitnodiging voor

masterclass, daarbij zou concrete case als voorbeeld genomen moeten worden van hoe het in

de praktijk werkt. Waar het uiteindelijk om gaat is transparantie, zodat raad tijdig de risico’s

onder ogen krijgt.

Wethouder Dekker

• Plan van aanpak heeft gezorgd voor nieuw elan in top van de organisatie en de controllers.

Natuurlijk deden we al wel het nodige aan risicomanagement, maar ene dienst is er verder mee

dan andere dienst, we moeten uniformeren, komen tot integrale aanpak. Vooral ook kwestie

van houding en gedrag. 

• Komend jaar zal worden aangesloten bij P&C-cyclus, commissie wordt geregeld

geïnformeerd. 

B.3. Zomerbrief en bijbehorend raadsvoorstel

Baldew (PvdA)

• Veel positiever resultaat dan verwacht. Geen analyse op gepleegd wat structureel en wat

incidenteel is. 

• Verbazing over tekort bij OCSW en Sozawe door gebrek aan sturing door college. Heeft AMT

zitten slapen? We hebben veel geld besteed om reorganisatie OCSW glad te trekken, en toch

blijft dienst steeds in reorganisatie. Wat gaat college doen om gebrek aan sturingskracht te

corrigeren, of accepteert college dit tekort als gegeven? Door recessie meer sturing nodig dan

ooit. Juist van een dienst als Sozawe mag je in zo’n tijd eisen dat bedrijfsvoering op orde is; in

periode met werkloosheid in vooruitzicht mag er geen sprake zijn van zieke dienst. Ziet

college noodzaak van ingrijpen?

• We staan voor ingrijpende bezuinigingstaakstelling. Kan alleen maar opgepakt worden als er

een betrouwbare meerjarenbegroting aan ten grondslag ligt en de bedrijfsvoering van diensten

op orde is. Niet alleen groslijst opstellen voor bezuinigingen, maar vooral ook zorgen dat basis

op orde is bij diensten. 

• Hoe kan het dat we 4,4 miljoen overhouden op de Wmo? Halen we hiermee onze doelstelling

in kader van participatie wel? Graag bij begroting 2010 stevige onderbouwing bij programma

Wmo.

• We wachten met spanning brief van college af over onderwijshuisvesting. Onze lijn: resultaat

onderwijshuisvesting gaat naar onderwijsreserve.

Koops (CDA)

• Aansluiting bij vraag PvdA over structureel/incidenteel. 

• Eens met Baldew inzake onderwijshuisvesting. Vraag waar lagere kapitaallasten vandaan

komen: heeft dat te maken met Vmbo-Noordoost of zijn er nog andere zaken die spelen?
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• Vraag over rente: gesproken over mismatch, u verwacht voor eind dit jaar door hoge saldi

reserves een voordeel te behalen van anderhalf miljoen, speelt uw heroriëntatie op mismatch

hier nog een rol?

• Wethouder heeft in pers gezegd ‘not amused’ te zijn over resultaten OCSW en Sozawe. Lijkt

alsof u erdoor verrast bent, kan toch niet het geval zijn? 

• Geen probleem dat vijf ton armoedebestrijding kinderen wordt toegevoegd aan het PC privé

project, maar we hebben al miljoen gereserveerd uit stadsmeiergeld voor dat project, en nu

moet er omdat de leaseconstructie niet kan doorgaan nog vijf ton bij, komen we daar wel goed

mee uit?

Van Gijlswijk (SP)

• Wanneer komt er duidelijkheid over inzet liquidatie IZA? 

• Over OCSW kunnen we niet verbaasd zijn, dienst staat al zo lang in rode cijfers. We steunen

lijn die college heeft gekozen om deze diensten strakker aan te sturen. Tekorten moeten snel

opgelost worden. Vraagt zich af of er bij deze dienst niet teveel beleidsmakers zijn en te

weinig uitvoerders.

Baldew (PvdA): Geldt het strakker sturen ook voor Sozawe? 

Van Gijlswijk (SP): Geldt in principe voor elke dienst; bij Sociale dienst ook afhankelijk van

rijk, inschattingen komen nog niet altijd dicht bij werkelijkheid, moeten wel veel beter.

• Voor de tweede keer miljoenen over op Wmo; nadenken over vraag of we voorzieningen

moeten uitbreiden óf beter begroten op basis van ervaringen tot nu toe. 

• Huishoudelijke verzorging: lage aantal uren per cliënt doorn in het oog. Rekening houden met

AWBZ-bezuinigingen, wellicht verstandig om overschot Wmo daarvoor te reserveren. 

• Akkoord met begrotingswijzigingen.

Van der Wilt (D66)

• Situatie bij OCSW ernstig. Sluit zich aan bij Van Gijlswijk: wellicht teveel beleidsmakers, te

weinig uitvoerders.

• Wat betreft onderwijshuisvesting aansluiting bij PvdA.

• Stevig tekort op parkeren, des te schrijnender omdat wij bijdrage ontvangen uit parkeerbedrijf.

Raar om aan de ene kant geld te moeten geven en aan de andere kant geld te ontvangen. Graag

die vreemde situatie opheffen.

De Boer (VVD)

• Sluit zich aan bij opmerkingen over Sozawe en OCSW. 

• Eens met D66 w.b. parkeren.

De Haan (GL)

• Mooie brief met mooie boodschap. Eerder gesuggereerd om een keer te komen met niet-

sluitende begroting (opening van minister Bos), maar met zo’n overschot doet u dat natuurlijk

niet. Benieuwd naar bestemmingsvoorstellen. 

Wethouder Dekker

• Enorm verschil tussen VGR-I en zomerbrief: VGR-I heeft nauwelijks enig voorspellend

vermogen, je bent nog maar een paar maanden op weg. 

• Er is geen sprake van een tekort bij het parkeerbedrijf, alleen van doorschuiven van lasten van

2008 naar 2009

• Structureel/incidenteel: alleen algemene uitkering structureel en verwerkt in meerjarenbeeld.

• Sozawe/OCSW: wij willen zo transparant mogelijk zijn, melden tekorten bij diensten, reactie

commissie doet schrikken, stimuleert de transparantie niet, gaat over relatief kleine bedragen,

we kondigen ook maatregelen aan.

De Boer (VVD): Transparantie is geen gunst, maar niet meer dan normaal; verder is het

logisch dat wij reageren op negatieve resultaten

Wethouder Dekker: Voor deel is organisatie van college, wij proberen u zo goed mogelijk te

informeren, natuurlijk moet u ons kritisch volgen, maar het direct trekken van conclusies zoals

u doet gaat te ver, doet afbreuk aan inzet diensten van afgelopen jaren, beeld dat het een

rotzooitje is klopt absoluut niet.

• Heroriëntatie op mismatch speelt geen rol op rente, zijn actuele cijfers
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• In hoeverre we IZA kunnen uitbesteden hangt af van overleg met bonden, nog niet duidelijk

wanneer daar meer duidelijkheid op komt.

Raadsvoorstel kan conform naar raad van 28 oktober a.s.

C.1. Lijst van ingekomen stukken

Van Gijlswijk (SP)

• Griffie had notulen moeten toezenden aan heer Zwart.

• Teleurgesteld over brief m.b.t. stembureaus; lijkt alsof er niks gebeurd is, terwijl meerdere

raadsleden het hebben aangekaard

Oost (PvdA)

• Graag agenderen brief over gespreide OZB-betaling

Rademaker (SP)

• Graag agenderen brief over vakdirectie Stadstoezicht

Seton (CDA)

• Heeft nog vragen over brief inz. Growshops etc., zal deze eerst ambtelijk stellen, kan zijn dat

agendering volgt.

Huisman (CU)

• Dankt college namens De Jong voor duidelijke brief inzake lening NV Euroborg

C.2. Vaststelling verslagen

Verslag 9 september akkoord.

Toezeggingen

Burgemeester

- zal bezien wat de mogelijkheden van een zgn. ‘winkeltelefoon’ zijn, meenemen in traject

Keurmerk Veilig Ondernemen

- zal bij verplaatsing prostitutie scenario’s voorleggen m.b.t. aanpak
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